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Inleiding 

Op 16 juni 2015 stond de Raad van de gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude voor een 
moeilijke beslissing. In het rapport “Verdiepingsonderzoek Bestuurlijke Toekomst 
Haarlemmerliede en Spaarnwoude (inclusief bijbehorende bijlagen) opgesteld door het 
Bureau Berenschot”, werd de conclusie getrokken dat het zelfstandig voortbestaan van onze 
gemeente een vrijwel onhaalbare zaak was geworden en bood het gemeentebestuur weinig 
andere keuze mogelijkheden. De problematiek die op de gemeente afkwam was dusdanig groot, 
dat er met het bestaande gemeentelijke apparaat en de samenstelling van de gemeenteraad  
slechts één keuze was voor de toekomst: Bestuurlijke fusie. 

Het CDA besloot, na stevig verzet tegen het voorstel van het college, uiteindelijk toch akkoord te 
gaan met een gewijzigd voorstel, mede omdat er in de definitieve formulering van het 
Raadsvoorstel een aantal aanpassingen werden aangebracht die tegemoet kwamen aan enkele 
belangrijke voorwaarden voor het CDA. Maar bovenal ging het CDA akkoord, om de komende 
jaren ook eensgezind als gehele Raad samen op te kunnen trekken in het proces dat nu gaat 
spelen.  

Hiermee worden de belangen van onze inwoners het beste gediend, en in het overleg met de 
toekomstige partner kunnen wij daarmee een sterke gemeente vormen die ook opkomt voor de 
belangen van de “Groene Buffer” in het verstedelijkt gebied van de Randstad. 

In de Metropool Regio Amsterdam is duidelijk behoefte aan groene ruimte waar de inwoners van 
deze regio, maar ook daarbuiten, naar behoefte kunnen genieten van een landschappelijk gebied. 
In dit gebied moet ruimte gevonden worden voor zowel ontspanning maar ook voor natuur. 

De toekomstige partner van Haarlemmerliede en Spaarnwoude zal dit uitgangspunt, alsmede het 
door onze Raad unaniem aangenomen Structuurplan 2035 moeten omarmen en op termijn 
verder uitvoeren. 

Door het college van Burgemeester en Wethouders is een begroting opgesteld voor het boekjaar 
2016. Deze begroting sluit met een positief saldo van € 10.300. Het College geeft echter tevens 
aan dat zij begin 2016 met aan verzoek zullen komen om extra, tijdelijk, personeel aan te mogen 
trekken. Deze uitbreiding is volgens het college noodzakelijk om achterstanden in te halen. 
Daarnaast is in de begroting reeds een aanzienlijk bedrag opgenomen voor het vast aanstellen 
van personeel, dit is, volgens het college,  
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noodzakelijk om de structurele onderbezetting het hoofd te kunnen bieden. Het CDA beseft dat de 
benoeming van nieuwe personeelsleden een bevoegdheid is van het bestuur. Het CDA tekent 
hierbij aan dat het budgetrecht een recht is van de Raad. Het CDA verwacht van het College een 
uitvoerig, afzonderlijk raadsvoorstel, waarin duidelijk toegelicht wordt waarom de uitbreiding van 
het personeel (zowel tijdelijk als structureel), noodzakelijk is, nog voor het opheffen van onze 
zelfstandige gemeente. 

Door de Luchthaven Schiphol, de Rijksoverheid en de Provincie Noord-Holland zijn gelden ter 
beschikking gesteld voor de zogenaamde tweede tranche Leefomgeving. Het CDA dringt er bij het 
College op aan dat er, in nauwe samenwerking met de gemeente Haarlem, werk wordt gemaakt 
van “De Speerpunten van Spaarndam. Het dorp Spaarndam zou in feite al meegenomen moeten 
zijn in de eerste tranche, hetgeen echter niet is gebeurd. De aanleg van de Polderbaan werd 
gepropageerd als zijnde een milieuvriendelijke baan. De praktijk geeft echter aan dat het dorp 
Spaarndam door de aanleg van de Polderbaan meer te maken heeft gekregen met geluidsoverlast 
van vliegtuigen. 

Ten aanzien van de dorpshuizen in Spaarndam en Zwanenburg neemt het CDA het standpunt in, 
dat ook in de toekomstig te vormen gemeente er een duidelijk beleid is voor deze 
ontmoetingsplaatsen in onze gemeenschap. Zowel de Olm in Zwanenburg, het dorpshuis in 
Spaarndam, maar ook de Stoep in Haarlemmerliede voorzien in de behoefte van de bevolking. 
Voor deze ontmoetingsplaatsen zullen wij goede bestaansmogelijkheden moeten ondersteunen 
en/of scheppen.  

Hoewel de Programmabegroting een helder beeld geeft van de verwachtingen en de plannen die 
het college gedurende het jaar 2016, aan de hand van het collegeprogramma wil uitvoeren, heeft 
het CDA toch nog een aantal vragen die wij graag in de eerste termijn van de behandeling van 
deze begroting aan het college willen voorleggen. 

 

Programma 0, Algemeen Bestuur. 

Blz 8 

Personele uitgaven. 

Begin 2016 zal ons College een aanvullende budgetaanvraag doen bij de raad, voor het inhuren 
van tijdelijk personeel ter voorbereiding van de bestuurlijke fusie c.q. het versneld realiseren van 
reeds voorgenomen plannen zoals woningbouw op de locaties “Winkelcentrum Spaarndam”, 
“Voormalig Sectorpark” en andere reeds genoemde plannen. 
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Vraag: 

Door de Rijksoverheid en de luchthaven Schiphol worden signalen afgegeven dat er in de  

directe omgeving van de luchthaven niet meer gebouwd mag worden. In hoeverre worden de 
plannen voor woningbouw in onze gemeente hierdoor beïnvloed? 

Hoe valt deze aanvraag te combineren met de reeds in de begroting doorgevoerde uitbreiding van 
het personeel? Zie Blz 82 (formatieoverzicht). 

Communicatie. 

Vraag: 

Begin 2015 is een extra budget ter beschikking gesteld van bijna acht ton. Hierin zat een fors 
bedrag voor communicatie. In welke mate is hier gebruik van gemaakt? 

Blz 9 

Om de website te actualiseren en passend te maken voor deze tijd, is een investering nodig. 

Vraag: 

In hoeverre wordt hier rekening gehouden met “Stip en Horizon”, is dit niet een onderwerp dat 
uitgewerkt moet gaan worden in samenwerking met de toekomstige partner. Stelt minister Plasterk 
hier extra middelen voor ter beschikking? 

Programma 1, Openbare Orde en Veiligheid 

Blz 15 

Vraag: 

Enige tijd terug meldden de media dat de gemeente Haarlemmermeer plannen had om een eigen 
hennepkwekerij aan te leggen. Denkend aan de komende ondertekening van een 
“hennepconvenant” in de regio Kennemerland, rijst de volgende vraag op: Is het college hiervan op 
de hoogte en welk standpunt neemt het college in t.o.v. dit soort ideeën ?  
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Opmerking/Vraag: 

De tekst over de Mientekade is misschien voor ingewijden begrijpelijk. Het College mag hierover 
echter een toelichting geven die begrijpelijk(er) is voor iedereen. 

Programma 2, Verkeer, vervoer en waterstaat. 

Blz 20 

Mientekade. 

Sugar City. 

Volgens de media zou de ontsluiting van Sugar City een bedreiging zijn voor de snelfietsroute.  

Vraag: 

Wie betaalt de ontsluiting van Sugar City en ziet het college ook een bedreiging voor de 
snelfietsroute? 

Blz 21 

Sluisjes.  

Vraag: 

Wie betaald het bureau dat de fondsenwerving gaat doen, of moet dat betaald worden uit de 
fondsenwerving? 

Programma 4, Onderwijs. 

Blz 24 

De verwoording van de uitvoering van de wettelijke plicht bij de onder 2. Genoemde doelstellingen, 
zullen door het College worden aangepast conform de letterlijke tekst van artikel 23 lid 4 van de 
Grondwet. 

Vraag: 

Deze tekst verwijst naar een wetsartikel, wellicht dat het College een iets heldere toelichting kan 
geven (bijvoorbeeld door de tekst van dit artikel er bij ? 

Blz 24 

Brede school.  

Door de verantwoordelijke portefeuillehouder is steeds gesteld dat de ontwikkeling van de brede 
school een zekere vorm van samenwerking was/is met de gemeente Haarlemmermeer.  



  9

 

Vraag: 

Waardoor ontstaat er nu een probleem over de begeleiding van de schoolbesturen? 

Programma 5, Cultuur en Recreatie. 

Blz 30 

Jumelage 

Het is van ontzettend groot belang dat kinderen contacten leggen met kinderen uit andere landen. 
Landen waar sprake is van een andere cultuur en een andere vorm van samenleving.  

Vraag: 

Deelt het college dit standpunt en bestaat er bij het college de bereidheid om het voorstel om de 
subsidie voor de jumelage in vier tijd af te bouwen alsnog nader te overwegen en daar door mee te 
blijven werken aan de uitwisseling tussen onze scholen en de scholen in Lanckorona? 

Zal de continuïteit van de jumelage, als onderwerp worden meegenomen bij de toekomstige 
besprekingen in het kader van onze gemeentelijke toekomst? 

Programma 6, Sociale voorzieningen en maatschappelijke dienstverlening. 

Blz 33 

Vrijwilligersmatching. 

Met de dorpsraden is overleg gevoerd. Hieruit is gekomen dat ook gekeken moet worden naar de 
keuze van o.a. Haarlemmermeer als het gaat om de woonkern Halfweg. 

Vraag: 

Hoe staat dat met de overige dorpskernen? 

Blz 33 en 34 

Centrum voor jeugd en Gezin. 

Er zijn vier CJG coaches actief in onze gemeente, in totaal hebben zij 15 uur per week. Daarnaast 
is er een CJG coördinator voor 2 uur per week. 
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Vraag: 

Worden er door deze coaches rapportages opgesteld en zo ja zijn deze ter beschikking van de 
verantwoordelijke portefeuillehouder? Kan de raad hier ook kennis van nemen? 

Welzijnscoach en het Wmo-loket.  

Op korte termijn wordt daarom bekeken of uitbreiding van de uren van de welzijnscoach mogelijk 
en wenselijk is. 

Vraag: 

Bij uitbreiding van het aantal uren zal waarschijnlijk geen discussie ontstaan over de wenselijkheid, 
de vraag is echter: hoe moet een en ander betaald worden en kan het College hier nadere 
informatie over geven?  

Blz 35 

Opvangasielzoekers / vergunninghouders 

In de loop van dit jaar is gebleken dat de stroom vluchtelingen/asielzoekers in Europa veel en veel 
groter is dan ooit te voren. Binnen de Europese Unie zijn afspraken gemaakt over de verdelingen 
van deze vluchtelingen over de landen die behoren tot de EU. In Nederland zijn ondertussen een 
aantal noodopvangcentra opgericht. Deze noodopvangcentra lijken niet geschikt voor huisvesting 
gedurende het winterseizoen.  

Vraag: 

Tijdens de laatste raadsvergadering, ultimo september is onder andere de mogelijkheid genoemd 
van tijdelijke huisvesting in noodwoningen en/of wooncontainers. Heeft het college hier al een 
standpunt over ingenomen? Wat zijn de resultaten van het overleg met onze “buurgemeenten”? 

Als er daadwerkelijk statushouders de mogelijkheid wordt geboden zich in onze gemeente te 
vestigen, hoe wordt dan de scholing en inburgering geregeld, worden hier nieuwe budgetten voor 
ter beschikking gesteld of komt er compensatie via de COA? 

Programma 7, Volksgezondheid en Milieu. 

Blz 40 

Afvalscheidingsadvies 

In 2015 is gestart met het opstellen van een plan van aanpak om het resultaat qua afvalscheiding 
te verbeteren.  
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Vraag: 

De scheiding van afval is vooral een zaak van de burgers, maar ook van het bedrijfsleven. 
Wanneer is dit plan van aanpak gereed om besproken te worden in de Raad. Welke maatregelen 
denkt het college te kunnen realiseren om de scheiding van afval bij de bron te verbeteren. 

Blz 42 

Groene Schip 

Tot op heden heeft Staats Bos Beheer nog niets gedaan aan de herinrichting van de 
Houtrakpolder. Volgens de voor het Groene Schip gesloten overeenkomst zouden de opbrengsten 
van de opslag van deze materialen geïnvesteerd worden in de Houtrakpolder.  

Vraag: 

Hoe is de huidige stand van zaken, en wanneer krijgen wij als raad de plannen voor de 
herinrichting van de Houtrakpolder ter beoordeling voorgelegd? 

Programma 8, Ruimtelijke ordening en volkshuisvesting. 

Blz 45 

Dokter W.Nijestraat en Ringweg Spaarndam 

Vraag: 

Verplaatsen tennispark ten behoeve van woningbouw. In hoeverre is hier contact over met de 
tennisvereniging? Wie gaat de aanleg van de nieuwe tennisbanen betalen? In hoeverre vormt de 
geluidsoverlast van de A9 een probleem bij de ontwikkeling van deze plannen? 

Gemeenlandshuis. 

Vraag: 

Wat is de reactie van onze Monumentencommissie op de tot nu toe bekende plannen? 
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Paragraaf E, Bedrijfsvoering  

Algemeen  

Blz 76 

Er wordt voortdurend gesproken over achterstanden op allerlei gebied.  

Vraag: 

Zijn er ook beleidsterreinen waarbij sprake is van “voor” zijn of “gelijk lopen” met het 
uitvoeringsschema? 

Formatie 

Blz 77 en 78 

Uit de tekst blijkt dat in de begroting 2016 reeds rekening is gehouden met personeelsuitbreiding, 
en wel op plaatsen waar niet zo heel lang geleden gesteld werd dat er mogelijkheden waren, om 
door vermindering van het aantal ter beschikking te stellen uren, bezuinigingen te bereiken. 

Vraag: 

Welk bedrag is gemoeid met de reeds opgenomen uitbreiding van personeel ? Welke 
consequenties heeft dit voor de medewerkers, gezien een vermoeden dat door een toekomstige 
bestuurlijke fusie gedwongen ontslagen niet zijn te voorkomen ? 

Reiskostenvergoeding woon-/werkverkeer. 

Volgens de tekst heeft onze gemeente geen regeling voor een vergoeding van woon-werkverkeer. 

Vraag: 

Het vergoeden van een rijwiel, belastingvrij, zoals dat tot voor korte tijd plaats vond, is dat niet een 
vorm van vergoeding van reiskosten woon-werkverkeer ? Als toelichting op deze vraag het 
navolgende:  de algemene cao voor ambtenaren bepaald: 

“art.3.22 het college kan een ambtenaar een reiskostenvergoeding woon- werkverkeer toekennen.” 
Het is dus niet verplicht en volgens de fiscale regels kunnen reiskosten woon-werkverkeer als 
aftrekpost worden beschouwd. Hierbij dient te worden aangetekend dat voor de afstand tot 10 
kilometer geen vergoeding kan worden afgetrokken. Indien dus een vergoeding wordt verstrekt 
voor reiskosten woon-werkverkeer voor reisafstanden tot 10 kilometer, zullen die als belastbare 
vergoeding in aanmerking genomen moeten worden. 
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Invoering functiewaarderingssysteem HR21. 

Vraag: 

Hoe is het mogelijk dat gedurende een periode van 20 jaar het functiewaarderingssysteem niet ge-
update is? 

Opleidingsbudget 

Vraag: 

Het besluit is genomen dat we streven naar een bestuurlijke fusie van de gemeente. Landelijk 
circuleren er voor een dergelijk proces bepaalde termijnen. Gezien de betrekkelijk korte duur van 
een dergelijk fusieproces is de vraag gerechtvaardigd of er nog een opleidingsbudget gehanteerd 
moet worden. 

Blz 81 

Burgemeester 

Bij de opsomming van taken van de burgemeester missen wij het nadrukkelijke “trekker schap” bij 
de verdere ontwikkelingen rondom Horizon en Stip. 

Tot slot. 

Het CDA is zich bewust dat zij (veel ?) vragen heeft bij de begroting voor het dienstjaar 2016, zij 
wenst het college wijsheid toe bij de beantwoording van deze vragen. 

Wij hopen dat alle betrokkenen de kracht en de wijsheid vinden om de juiste beslissingen te 
nemen, beslissingen die niet alleen in het belang zijn van de inwoners van deze gemeente, maar 
ook voor de regio. 

De CDA fractie, 

 

Theo van Heese, 

Ingrid Vink, 

Ruut van Schie, 

Henk Koelman 
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Algemene beschouwingen D66 Haarlemmerliede en Spaarnwoude 

 

Inleiding 

Voor D66 zijn de algemene beschouwingen voor het jaar 2015 die over het eerste volledige 
coalitiejaar  geweest. De coalitie ( D66-VVD-Groen Links, met gedoogsteun van de PvdA) heeft te 
maken gehad met de decentralisaties van het sociale domein. Deze decentralisaties zijn naar onze 
mening zeer correct doorgevoerd, dat wil zeggen zonder enige misverstanden. 

Tevens moest deze coalitie zich gaan inzetten op de afspraken, die in het coalitieakkoord zijn 
gemaakt. De zorgen binnen het ambtelijk apparaat zijn door middel van voorstellen vanuit de 
afdelingshoofden gedeeltelijk weggenomen door voor elke afdeling een extra budget beschikbaar 
te stellen waardoor er wat meer lucht kwam in de drukke werkzaamheden waarmee zij te maken 
hebben. Deze extra investering verdient zich uiteindelijk terug in de legeskosten, die geïnd kunnen 
worden bij de bouwplannen van o.a. de outlet en de uitbreiding van het Sugar Cityterrein. Vanuit 
de oppositie werd dit niet als vanzelfsprekend gezien, echter de werkelijkheid pakte anders uit. Er 
zijn reeds leges ontvangen, waardoor de extra investering (of middelen) gerechtvaardigd werd. Dit 
proces kan zich de komende jaren - indien dit noodzakelijk zou zijn - onder dezelfde voorwaarden 
herhalen.  

De unanieme besluitvorming van de raad op 16 juni 2015 inzake de opdracht aan het College om 
over te gaan tot een bestuurlijke fusie, was voor deze gemeente de mijlpaal in haar zelfstandige 
bestaan. Vooral door de inzet van D66 waarbij uiteindelijk een zinsnede in het te nemen 
Collegebesluit de gehele Raad meenam in haar besluitvorming en de coalitie over haar eigen 
schaduw heen is gestapt, zorgde voor de homogeniteit binnen de politieke partijen in deze 
besluitvorming. De uitmuntende begeleiding in dit proces van de D66-wethouder welke hiervoor is 
aangesteld, heeft er mede toe geleid dat dit besluit voor iedereen duidelijk is geworden. 

Mede gelet op de komende ontwikkelingen, zoals de uitbreidingsplannen van Sugar City, de 
regelgevingen die alsnog gedecentraliseerd worden, alsmede de bezuinigingen die ons door de 
landelijke politiek worden opgelegd, is deze beslissing in deze vorm de enig juiste geweest. 
Vooralsnog staan ons dan ook nog een paar grote besluiten te wachten, in de vorm van een voor 
de gehele gemeente geldende Parkeerverordening en het kernenbeleid, dat reeds door de Raad is 
vastgesteld, echter nog dient te worden geëvalueerd.  

Daarnaast hebben wij als D66 reeds oriënterende gesprekken gevoerd met de voor ons 
omliggende gemeenten en provincie omtrent de invulling van het Polanenpark, alwaar wij een 
overslagcentrum voor (diesel)vrachtwagens naar kleinere (elektrisch aangedreven) bestelbusjes 
zien ontstaan, waardoor zwaar vrachtverkeer naar de binnenstad van  

 Haarlem en Amsterdam dermate kan afnemen. Men, de partijen waarmee we hebben 
gesproken, is hier zeer enthousiast over, waardoor een vervolgonderzoek tot de mogelijkheden 
moet behoren. Daarmee kunnen we twee vliegen in één klap slaan. Zo ook kunnen de belangen 
van onze gemeente in de toekomst voor de inwoners het beste gewaarborgd blijven.  

De inzet voor handhaving op een aantal onrechtmatigheden in onze gemeente door de inzet van 
een Buitengewoon Opsporings Ambtenaar, behoort nog steeds tot de grootste wensen vanuit D66.  
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Algemene beschouwingen D66 Haarlemmerliede en Spaarnwoude 

Deze zal dusdanig vorm krijgen, dat de inwoners van de gemeente Haarlemmerliede en  
Spaarnwoude met recht het idee hebben, dat er daadwerkelijk wordt opgetreden tegen de grootste 
ergernissen, die er vaak zijn maar niet kunnen/konden worden aangepakt.  

Het Dorpscentrum van Spaarndam is wat ons betreft nog steeds een punt van samenkomen van 
de bevolking in al zijn leefvormen d.w.z. van jong tot oud. Men dient daar een plek te vinden, waar 
men met elkaar de cohesie vindt om gezamenlijk in op te trekken. Wij zullen als D66 de 
verantwoordelijke portefeuillehouder hier regelmatig aan herinneren. Afgelopen jaren hebben daar 
verscheidene ontwikkelingen plaatsgevonden in de vorm van het vestigen van een kapsalon, een 
Italiaans restaurant, de fysiotherapie met mogelijkheden als in een sportschool, de bibliotheek en 
de diverse sportverenigingen. De leegstand van de cafetaria De Twee Punten baart ons enige 
zorgen, echter we gaan er van uit dat hiervoor snel een oplossing wordt gevonden. 

De besluitvorming tot het bouwen van een brede school in de dorpskern Halfweg heeft onze 
instemming. In gezamenlijk overleg met de gemeente Haarlemmermeer wordt dan ook bekeken in 
hoeverre de school in Zwanenburg qua huisvesting voor de kinderen van de inwoners van Halfweg 
ook mogelijkheden biedt.    

D66 luistert dan ook naar de samenleving en op basis daarvan durft zij besluiten te nemen.   

Voor de toekomst worden de bouwplannen Spaarnebuiten, Ringweg (waar op initiatief van D66 
gekeken wordt om de tennisbanen te verleggen en hierdoor het plan aantrekkelijker te maken voor 
o.a. ouderen en jongeren), het Poldermanterrein, Wheeler-planet, het Rijnlandhuis, de ontwikkeling 
kern Halfweg met de herinrichting van de scholen en het bouwplan Mientekade een serieuze zaak 
om met elkaar de handen ineen te slaan om dit tot een goed vervolg te krijgen. De ontwikkelingen 
in onze buurgemeenten zoals ontsluiting van wegen bij de evt. te vormen Landal Greenparks, 
uitbreiding NZKG, de situatie bij Houtrak en de tweede zeesluis vergen ook onze algehele 
aandacht. 
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Algemene beschouwingen D66 Haarlemmerliede en Spaarnwoude 

Programma Begroting 2016 
 

Over de Programma Begroting 2016 willen wij nog het volgende kwijt.  

Het uitgangspunt dat een begroting altijd sluitend moet zijn, behoeft niet altijd een doel op zich te 
zijn, zeker als je in het vorige jaar een positief saldo van ruim een half miljoen hebt gerealiseerd. 

Op bladzijde 3 wordt gemeld bij bouwactiviteiten, begrijpelijk dat er niet meer grote 
bouwactiviteiten te verwachten zijn, echter de volgende vraag rijst: 

Er staan wel heel veel nieuwe kleine bouwactiviteiten op de rol. Wanneer worden deze ingevuld? 

De hondenbelasting wordt met twee procent verhoogd. Vraag:  Er zijn gemeenten waar deze 
belasting is afgeschaft. In hoeverre denkt het College dat dit nog hanteerbaar blijft? 

Provinciaal Financieel Toezicht. Er staat dat wij als gemeente Haarlemmerliede vallen onder 
repressief toezicht (dus controle achteraf). Waarom dan die zinsnede erachter over preventief 
toezicht? 

Toekomstvisie gemeente: De wens vanuit de Raad is om telkenmale aan te geven welke kosten 
de pan uit rijzen. Bij de laatste (dus eigenlijk eerste versie) onderzoeksmethode liepen de kosten 
voor de communicatie erg uit de hand. Wellicht kan hierin een voorzet worden genomen qua 
bekostiging, zodat dit achteraf niet tot de grootste kostensoort kan behoren.  

Hierna wordt per Programmaonderdeel ingegaan op de visie onzerzijds en de eventuele vragen 
die wij hierover hebben. 
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Programma 0 Algemeen Bestuur 

Communicatie: D66 hecht er belang aan dat, met enige regelmaat de inwoners goed worden 
geïnformeerd over de gang van zaken binnen de gemeente op allerlei gebieden.  

Daarbij zijn niet altijd de dorpsverenigingen en -raden de eerst aangewezenen. Ook  

inwoners en vertegenwoordigers van andere maatschappelijke organisaties moeten betrokken 
worden. 

Bij de afdeling Burgerzaken wordt thans gewerkt op afspraak. Betekent dit in de praktijk dat er in 
de toekomst met minder personeel kan worden gewerkt op die afdeling? Is er al een ervarings-
cijfer bekend over hoe de gang van zaken tot nu toe wordt bevonden? Al jaren ontbreekt het aan 
een goed beeld bij de afdeling Burgerzaken, een kosten en baten analyse is er niet. Het lijkt ons 
een goede zaak om een efficiëntie onderzoek te laten doen naar de werkwijze en effectiviteit van 
deze afdeling. Waarbij wij dan ook niet zullen schromen om de eventueel daaraan te verbinden 
consequenties te moeten accepteren. 

Gelet op de huidige technische ontwikkelingen op de digitale markt en mogelijkheden om elkaar 
makkelijker te bereiken, ligt het steeds meer voor de hand om mensen te betrekken bij 

informatievoorziening en op het gebied van communicatie. Echter, in de praktijk wordt men graag 
geïnformeerd waar en wanneer men ergens op moet kijken. Op de maandelijkse quote/stelling bij 

de Nieuwsbrief op de site wordt maximaal door zo’n 40 mensen gereageerd, is de ervaring. Dit zou 
minimaal tot 1.000 bewoners moeten kunnen komen. Is € 5.000,00 dan niet te weinig om de  

website aan te passen aan de eisen, mogelijkheden en behoeften van deze tijd? Uiteindelijk zullen 
de kosten die hiervoor moeten worden gemaakt zichzelf ruimschoots terug kunnen gaan 
verdienen, mits voldoende animo voor dit fenomeen bestaat. 

Gemeentegids. Je kunt je afvragen of wij nog wel een gemeentegids moeten laten publiceren. 
Mede gelet op het gegeven zoals hierboven vermeld, zou de inwoner via internet al zijn/haar 
informatie kunnen verkrijgen. Tevens bestaat er een rol voor de dorpscentra om hierin te 
participeren indien men geen computer/internet zou bezitten. 

Naar aanleiding van het proces Horizon en Stip. We hebben met elkaar afgesproken dat het 
College aan zet is. In het najaar wordt dan ook een voorstel door het College gedaan over de 
verder te nemen stappen in deze procesgang. De Burgemeester is in deze de 
eerstverantwoordelijke, eventueel daarbij geholpen door de afdeling Communicatie om informatie 
naar buiten te brengen.  

Het verheugt ons dat de verwachtingen er liggen, dat het aantal huwelijken zal toenemen. Hoe 
komt men aan deze informatie, behalve de te verwachten tendens die is ontstaan?    

Duidelijkheid geldt hier wat D66 betreft voor alles.  
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Programma 1 Openbare Orde en Veiligheid 

De inzet van de BOA’s wordt vanuit D66-kant zeer gewaardeerd en zeker bovenaan op het 
wensenlijstje gezet. Echter de 5 uur per week zijn ons inziens sowieso veel te weinig en de 
uitbreiding tot een full time functie is naar onze mening gerechtvaardigd. Zie als voorbeeld de 
overlast van de fietsen bij het station Halfweg. Het College stelt in de conceptbegroting niet voor 
om de kosten voor de BOA hoger te ramen. D66 stelt echter voor om - onafhankelijk van de wijze 
waarop de BOA-inzet wordt uitgebreid - een hoger bedrag te ramen tot 1 fte inzet. Ook in het 
Collegeprogramma is dit een punt van aandacht. De handhaving op het gebied van ruimtelijke 
ordeningsvraagstukken is het afgelopen jaar in onze ogen goed aangepakt en werpt ondertussen 
zijn vruchten af. Nu nog de overige taken op het gebied van handhaving. Zoals eerder vermeld kan 
dan aan onze bewoners worden aangetoond, dat wij het handhaven serieus oppakken en de 
veiligheid van onze dorpskernen garanderen.  

Het opnieuw beperken van de openingstijden van de politiepost in Halfweg baart ons echter grote 
zorgen. Onze gemeente ligt zo dicht tegen de hoofdstad van Nederland aan, met alle gevolgen 
van dien. De service van deze politiepost zal danig verminderen, waardoor bewoners minder snel 
naar deze mogelijkheid zullen grijpen als de service alleen maar minder wordt. Waarom is hiervoor 
gekozen? Bewoners van bijv. Badhoevedorp en Zwanenburg kunnen toch ook gebruik maken van 
deze post?  

De mogelijkheid die vanuit de VRK wordt geboden om bewoners in de buitengebieden te wijzen op 
de gevaren bij brand en de mogelijk te lange aanrijtijden zonder dat de privacy mee wordt 
geschonden, geeft de burger moed. Men moet kunnen inzien dat algemeen belang voor 
persoonlijk belang staat. 

Bij het onderdeel lijkschouwing wordt gemeld dat wij sinds dit jaar wel de nota’s ontvangen, maar 
dat er geen kosten voor lijkschouwing zijn gedeclareerd en dat roept op zijn minst vragen op. Zijn 
dit dan nota’s voor een lidmaatschap of een verzekering? 

Vragen: 

Wanneer wordt daadwerkelijk gestart met handhaving op verkeerd geplaatste fietsen bij het station 
Halfweg? Welke informatie wordt hier aan de nabijgelegen  inwoners over verstrekt? 

Programma 2 Verkeer, Vervoer en waterstaat 

Vanzelfsprekend staan wij positief tegenover het opknappen van de wegen in de gemeente na een 
jarenlange terughoudend beleid. Echter, we dienen in de gaten te  

houden in welke mate de eigenaren van de wegen een onderhoudsverplichting hebben t.o.v. de 
gemeentelijke wegen. Het zou niet uit te leggen zijn wanneer na een jaar blijkt, dat het opknappen 
van de reeds vernieuwde asfaltwegen door de eigenaren opnieuw moet worden aangepakt. Denk 
hierbij aan de Hoge Dijkwegen van verschillende eigenaren (Hoogheemraadschap, Provincie, Rijk 
en Rijnland) waar vanuit ministerieel toezicht de aanpak van de juiste onderhoudstoestand vereist 
is. 
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Een wederzijdse afstemming is dus op zijn plaats, waarbij in ogenschouw moet worden genomen 
dat de toestand op dit moment op bepaalde wegen echt desastreus is. Daarnaast hebben wij 
meerdere malen aangegeven, dat de belasting van enkele wegen binnen onze gemeente bij de 
veroorzaker(s) van extra schade dient te worden teruggevorderd, indien hiervoor niet voldoende 
ontheffingsbelasting wordt voldaan. Haal het onderhoudsgeld dan ook terug in de vorm van 
schadeclaims of in de vorm van hogere ontheffingsbelasting.  

Door middel van het vastleggen van foto’s voorafgaand aan bijv. de klus aan de 380 KV-masten 
kan na afloop van deze werkzaamheden beter worden aangetoond dat de schade is toegebracht 
door het uitvoerende bedrijf.  

Het verplaatsen van de vrachtwagens naar het parkeerterrein naast de hockeyvelden is nog 
steeds een pré. We hebben daar in het verleden niet voor niets een bijdrage voor geleverd. 
Opnieuw wordt hiermee aangetoond, dat een parkeerverordening voor de gehele gemeente een 
vereiste is. 

Wij zijn zeer tevreden met de snelfietsroute door onze gemeente. Terecht dat er niet is afgewacht 
wat de anderen van plan waren/zijn. Tevens is D66 met de inwoners van onze gemeente van 
mening dat er een goed verkeerscirculatieplan voor zowel Halfweg als Spaarndam dient te worden 
opgesteld, zodat wij als gemeente aan kunnen geven waar de prioriteiten liggen. 

Voor wat betreft de verkeersvoorzieningen bij Sugar City steunen wij het College met hun plannen 
aangaande het parkeerbeleid en aan- en afstroom van auto’s richting dit object. We gaan er dan 
ook vanuit dat de geplande snelfietsroute hiermee niet in de knel komt te liggen. 

Een vinger aan de pols zal zeker gehouden moeten worden met betrekking tot de uitgaven aan de 
sluisjes in Halfweg. Ons inziens was dit bedrag veel te hoog voor het eindresultaat dat uiteindelijk 
naar voren komt. 

De parkeervoorziening aan het station Halfweg Zwanenburg dient wat D66 betreft zo spoedig 
mogelijk onder de loep te worden genomen, waarbij in het achterhoofd moet worden gehouden, 
dat de eventuele opbrengsten pas gaan spelen als de outlet klaar is. Anders zou het zo maar eens 
kunnen zijn dat het reizigerspotentieel zich verplaatst naar het station Haarlem-Spaarnwoude.  

In de stukken wordt door u vermeld dat er een onderzoek dient plaats te vinden naar het 
parkeergedrag van mensen in de omgeving van de Haarlemmerstraatweg, terwijl duidelijk is dat 
het hier treinreizigers betreft. Het parkeren om en nabij de Amsterdamsestraatweg voor het 
bouwplan bij de kerk, zou wat ons betreft kunnen worden opgelost door inzet van het onbenutte 
terrein van de Keizerskroon. 

Een parkeerverordening voor de gehele gemeente is voor alle bewoners zeer wenselijk, waardoor 
eventuele misverstanden/beletsels omtrent het dan door ons te voeren beleid kunnen worden 
weggenomen. Het College stelt voor te onderzoeken of er beleid moet komen. Gelet op de 
opmerking van het College over de overlast bij de woningen Haarlemmerstraatweg 15-31, lijkt zo’n 
beleid echter gerechtvaardigd. Zie ook het plan voor woningbouw nabij het Binnenhof.  
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Vragen:  

U geeft aan dat bij de Mientekade e.e.a. in procedure is gebracht. De vraag rijst hoe lang dit 
allemaal nog gaat duren? Kan er een planning worden aangeleverd voor de bouw, mede gelet op 
de opmerkingen vanuit Ymere, dat zij voorlopig niet staan te trappelen voor het bouwen van 
sociale huurwoningen? 

Bent u als College bereid te bekijken wat de mogelijkheden zijn om te parkeren op het terrein 
tegenover de Keizerskroon? 

Bij de Toelichting lasten zijn de posten voor de aanpassing o.a. Liedeweg opgenomen. Hoe zit het 
met de verhuizing van de fa. Molenaar in Penningsveer? Uiteindelijk is dit een van de grootste 
„vernielers” ondanks de ontheffingen/doorrijdverguningen van deze wegen in de polder. Het zou 
dan ook zonde zijn als deze weg straks klaar is, dat deze dan weer opnieuw moet worden 
opgeknapt, vanwege de zware auto’s die nog steeds door de dorpen rijden. Dat geldt trouwens 
ook voor Halfweg Centrum en de Zwanenburgbrug, waar dagelijks de nodige 50-tonners door- en 
overheen gaan, op weg naar of komende vanuit de Haarlemmermeer en daarbij in Halfweg zelf 
feitelijk niets te zoeken hebben. 

Is er al een brief richting het Rijk gegaan omtrent het gezamenlijk aanpakken van de hoge 
dijkwegen? 

Programma 3 Economische Zaken 

Het is een goede ontwikkeling dat het bestemmingsplan qua bebouwing voor het  Spaarnebuiten 
verder gestalte krijgt, waardoor eveneens de bebouwing van het Poldermanterrein kan starten. 
Nieuwsgierig worden wij wel naar de uiteindelijke plannen en de verdere ontwikkelingen in de 
omgeving die gaan plaatsvinden. Deze ontwikkeling kan ook van invloed zijn op de huidige 
winkeliers aan de Dr. Nijestraat. Na het vertrek van de kapper is het wenselijk om de twee laatste 
„bewoners” een onderkomen te bieden, mits dit binnen redelijke normen blijft, aangezien zij een 
enorm belangrijke sociale functie thans hebben in deze dorpsomgeving. Daarnaast zijn wij altijd 
enthousiast geweest voor een soort woonvoorziening op deze plek aan de Dr. Nijestraat, waarbij 
jong en oud zich kunnen vermaken en kunnen wonen. Wij gaan er van uit, dat met de bewoners uit 
de omgeving goed zal worden overlegd over de besluitvorming. 

De verdere ontwikkelingen op Economisch gebied behouden zoals vanzelfsprekend onze grote 
aandacht. 

Vragen:  

Ons aandeel in het Polanenpark moet er toe leiden, dat ook hier revenuen uit deze deelname 
voortvloeien. Wanneer kunnen wij de daadwerkelijke inkomsten hiervan verwachten?  

Kunnen wij nog een jaarverslag van het Polanenpark verwachten? 
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Behalve de verhuizing van de kapper naar het dorpscentrum en de inhuring van het Italiaanse 
afhaalcentrum, zal het bestuur van het dorpscentrum pogingen (blijven) ondernemen om het beleid  

qua subsidiëring vast te houden. Kan het College aangeven in hoeverre deze ontwikkelingen 
impact hebben voor de inwoners van Spaarndam? 

Wanneer wordt er nu daadwerkelijk afgestemd richting Raad hoe de problematiek met het 
dorpscentrum wordt aangepakt c.q. opgelost? 

Programma 4 Onderwijs 

Het onderwijs staat bij D66 bij uitstek hoog in het vaandel en wij staan achter de ontwikkelingen op 
dit gebied binnen de dorpskern Halfweg, om zo snel mogelijk  

duidelijkheid te geven over de visie van de gemeente richting schoolbesturen. Het gezamenlijk 
optrekken tussen beide gemeenten is dan ook een grote pré. Eveneens een punt van aandacht 
blijft de inzet van Stopoz en de jaarlijkse uitleg over het door hen te voeren (bestuurlijke) beleid. 
D66 staat voor goed onderwijs, waarbij een breed aanbod aan alle inwoners van de gemeente 
Haarlemmerliede en Spaarnwoude kan worden gegarandeerd. Wij zijn dan ook zeer verheugd met 
het raadsbesluit tot de vorming van een brede school in het hart van de dorpskern Halfweg. 

Vragen: 

Bij het basisonderwijs wordt onderzocht of de bijdrage gymnastiekleraar kan worden stopgezet, 
terwijl tegelijkertijd onderzocht wordt bij de overige onderwijstaken of de alcohol- en drugspreventie 
geïntegreerd kan worden. Beide taken zijn even belangrijk in het onderwijs. Is het mogelijk te 
onderzoeken of gym en voorlichting over alcohol- en drugspreventie gebundeld kunnen worden? 
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Programma 5 Cultuur en recreatie 

Door het positieve resultaat kan er vanuit het Van Hoogdalemfonds eventueel een beroep worden 
gedaan op aan te schaffen kunst. 

Nadat het Groenbeheerplan is goedgekeurd sturen wij nog steeds op de entrees van onze 
gemeente. Ondanks de door D66 al twintig jaar geleden ingebrachte ideeën hierover, worden er 
nog nauwelijks ontwikkelingen op dit gebied gerealiseerd. Zoals bij programma drie vermeld 
maken wij ons (nog steeds) zorgen over de inrichting en het beleid van het dorpscentrum 
Spaarndam. Wij moeten er voor blijven waken dat dit centrum een dorpscentrum blijft en niet een 
tweederangs kroeg. Het bestuur doet er weliswaar van alles aan, maar toch valt niet te ontkennen 
dat alle inkomsten welkom zijn en dat kan voor de verdere ontwikkeling van de functie 
ontmoetingsplek een belemmering worden in de toekomst. Het steeds maar weer uitstellen van 
concrete afspraken geeft de burger geen moed. Hiermee wordt dan ook het enthousiasme bij de 
vrijwilligers voor een groot deel weggenomen.  

Gelet op allerlei ontwikkelingen op ict-gebied kun je je afvragen in hoeverre een bibliotheek in een 
dorpscentrum nog levensvatbaar is. Zijn hier al concrete afspraken over gemaakt? In overleg met 
de lokale schoolbesturen zou hiervoor ook de beschikbare opleidingslokalen qua ruimte als 
educatief centrum in te richten moeten zijn.  

V.w.b. de jumelage vindt D66 het niet terecht dat de sportvereniging naast de reeds verstrekte 
subsidie eveneens nog een bijdrage ontvangt voor Saxilby. M.b.t. de jumelage richting Lanckorona 
zou moeten worden onderzocht in hoeverre de ondernemers hierin niet een mogelijke steun 
kunnen zijn. 

Vraag: 

Is het College bereid om een limiet vast te leggen omtrent de hoeveelheid (m2) snippergroen die 
door de inwoners kan worden ingekocht?   

Programma 6 Sociale Voorzieningen en maatschappelijke dienstverlening 

Het afgelopen jaar zijn de drie decentralisaties doorgevoerd. Al met al verliep dit vrij geruisloos, 
terwijl bij de omliggende gemeenten nogal wat op- en aanmerkingen werden gemaakt.  Wij willen 
dan ook nogmaals benadrukken, dat de inzet van het ambtelijk apparaat goede ontwikkelingen 
heeft doorgemaakt en zeker een pluim verdient voor de bergen werk die hiervoor verzet zijn. De 
komende jaren zal moeten  blijken of de thans ingezette weg voldoende draagkracht houdt onder 
de bezuinigingen, die er ook op dit terrein op ons afkomen. Wij gaan er dan ook van uit dat het 
College ons als raad hiervan continu op de hoogte zal houden.  

Enige vorm van regelmatige communicatie richting bewoners zal daartoe blijven behoren, 
waardoor misverstanden en oneffenheden duidelijk voor een ieder zullen zijn. Wij zullen aandacht 
blijven geven aan de uitwerking van de transitie welke zo moet verlopen, dat de burgers er geen 
last van zullen ondervinden en de door de regering beoogde verbetering juist zullen gaan merken. 
Voor het onderdeel vrijwilligersmatching blijft het moeilijk om vrijwilligers te strikken/werven.  
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Woonruimteverdeling  

In 2015/2016 wordt gewerkt aan het nieuwe Regionale Actieprogramma (RAP) 2016-2020. 
Doordat tijdens de thema-avond over de woningbouwplannen een duidelijk “neen” werd gegeven 
door Ymere voor het bouwen van sociale huurwoningen tot 2020, dient er blijkbaar een andere 
weg te worden bewandeld om de minder draagkrachtigen aan een woning te helpen. Op welke 
manier denkt het College hieraan gehoor te geven? Het is in onze ogen zeker de moeite waard om 
nog eens een budget voor de startersleningen beschikbaar te stellen nu het nog kan, mede gelet 
op het feit dat de hypotheekvoorwaarden zijn bijgesteld! 

Vragen: 

Kunnen ouderen die zonder baan zitten niet eens benaderd worden en er op worden gewezen, dat 
vrijwilligerswerk niet helemaal onbetaald blijkt te worden? 

De kosten van de buurtcoach bedragen voor 10 uur werk per week € 21.417,00 op jaarbasis (36 
uur per week) dus € 77.101,20. Dit lijkt ons erg veel. 

Voor de opvang van de asielzoekers/vergunninghouders voor 2016 moet nog een aanvullende 
dekking worden gevonden, de € 2.000,00 bijdrage COA is toch verhoogd naar € 6.000,00 per 
persoon? 

Het dorpscentrum mag naast het basisbedrag een subsidie aanvragen voor andere activiteiten. 
Kan dit ook voor de airco in het gebouw? (Zie schrijven voorzitter bridgevereniging!)   

Wij hechten grote waarde aan een ontmoeting tussen een afvaardiging van de raad, wethouder en 
bestuur van het dorpscentrum, waarvoor door ons al een schriftelijke vraag is ingediend. 

De prestatieafspraken met Ymere: Gaat het College ook aandacht schenken aan de huidige 
ongewenste praktijk om vrijkomende woningen te upgraden en als vrije sector woning te verhuren? 
Gaat het College Ymere eraan houden dat zij beloftes hebben gedaan v.w.b. de woningbouw van 
de Mientekade? 

Programma 7 Volksgezondheid en Milieu 

Het scheiden van afval kost ons als gemeente veel geld. Wij staan te boek als een van de duurste 
gemeenten in de omgeving. In de praktijk blijkt dat er nog steeds door Meerlanden zelf met een 
wagen twee bakken tegelijkertijd worden opgehaald. Enige vorm van discipline van de bewoners 
wordt verwacht maar als de afvalverzamelaar zelf geen moeite doet om zich hieraan te houden 
dan is het eind zoek. Buiten de steeds terugkerende communicatie hieromtrent, is het zaak om ook 
hiervoor steeds in overleg te blijven met de verzamelaar en de inwoners van onze gemeente.  
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Handhaving op overtreding van overtollig afval dumpen door niet-inwoners van onze gemeente, 
staat wat ons betreft nog steeds bovenaan het lijstje van delicten. Een oplossing zou kunnen zijn 
d.m.v. een pasje of PIN-code de afvalbakken te openen, waardoor overschrijding van 
hoeveelheden wordt tegengegaan.Tevens dient vanuit de Regionale uitvoeringsdiensten steeds 
beter te worden gehandhaafd op milieudelicten, zeker zoals eerder gememoreerd in de inleiding. 
We zullen hiervoor echter moeten waken, dat de kosten niet alleen door ons als gemeente moeten 
worden opgehoest maar ook door de andere partijen. Denk hierbij aan het recreatieschap, de 
gemeente Velsen en de Provincie. 

Duurzame- en energiebesparende maatregelen   

Vragen: 

Wanneer kunnen wij van de wethouder een plan ontvangen om de afvalscheiding te verbeteren?  

Heeft het College inzicht in de oorzaken van het lage percentage van afvalscheiding in onze 
gemeente? 

Gemeente Schoon: Welke concrete acties onderneemt het College voor wat betreft de aanpak van 
zwerfafval? Hebben deze acties het gewenste resultaat? 

Het Groene Schip wordt in dit programma toegelicht. Waar worden de baten verantwoord?  

Hoeveel jaar denkt het College nodig te hebben om te bezien of het plaatsen van zonnepanelen op 
haar eigendommen mogelijk is? 

De vraag naar geluidmetende palen is al in het voorjaar bij motie ingediend en goedgekeurd. Tot 
op heden is niet bekend wanneer en waar deze worden geplaatst. De verontrustende berichten 
over de ultra fijnstof om en nabij Schiphol baart ons grote zorgen. Kunt u aangeven wat uw 
eventuele plannen in deze voor de toekomst nog zijn? En de mogelijkheid om subsidie te 
verkrijgen voor deze initiatieven via het Ministerie van Infrastructuur en Milieu zijn ons ook nog 
steeds niet gemeld, ondanks herhaalde vragen hieromtrent. 
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Programma 8 Ruimtelijke Ordening en Volkshuisvesting 

De ontwikkelingen op het gebied van de Ruimtelijke Ordening houden wij net als de andere 
partijen nauwlettend in de gaten, waarbij ons standpunt is om te bouwen in de ruimten die ervoor 
zijn en niet te hoog, waardoor het dorpse karakter gehandhaafd blijft.  

Door aan het begin van het jaar in te stemmen met extra gelden beschikbaar te stellen voor 
personeel op het gebied van de Ruimtelijke Ordening wordt onder meer bereikt, dat de plannen 
beter worden voorbereid en afgewikkeld. Dit is zeker de komende tijd nog noodzakelijk gelet op de 
bouwontwikkelingen die ons nog te wachten staan.  

De in de laatste maand ontstane ontwikkelingen op het gebied van de vluchtelingen-problematiek 
zou kunnen betekenen, dat er bij reeds voorbedachte plannen enig roet in het eten zou kunnen 
worden gegooid om de bestemming(en) hiervan te veranderen. Als voorbeeld zou het plan aan de 
Dr. W. Nijestraat mogelijkerwijs kunnen worden ingezet voor huisvesting van 
asielzoekers/statushouders. Met beperkte middelen zouden dan wat sanitaire voorzieningen 
kunnen worden gerealiseerd, zodat daar tijdelijk mensen kunnen worden gehuisvest tegen geringe 
kosten. Een vraag die wij reeds hebben gesteld voor het plaatsen van units zoals in het verleden 
ook zijn neergezet, is door ons al gesteld. Vooruitlopend op de ontwikkelingen hebben wij als 
gemeente dan al een voorzet gedaan voor het te verwachten probleem, dat zeker zal ontstaan in 
de toekomst. 

Poldermanterrein: Addendum bij de intentie overeenkomst zal in september 2014 (!) worden 
getekend, aldus de toelichting van het College. Betekent deze passage, dat het Addendum op dit 
moment nog niet is ondertekend? 

Algemene dekkingsmiddelen 

De 2% tariefverhoging is weliswaar in 2015 voor alle tarieven aangenomen maar in voorgaande 
jaren was dit 1% voor de OZB. Moet daar dan niet opnieuw overeenstemming over worden 
bereikt? Vanuit D66 blijft het de wens om de verhoging van 1% aan te houden en dan de 
resterende 1% elders weg te halen, zoals hogere afvalstoffenheffing of huisvuilbelasting. 

Vragen: 

De begroting is sluitend met een klein Onvoorzien echter zijn niet meegenomen: 

De extra kosten voor de BOA-uitbreiding 

Kosten beheersplan openbare verlichting 

Kosten wegenbeheersplan. 

Hoe denkt het College deze uitgaven te kunnen dekken? 
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Algemene beschouwingen D66 Haarlemmerliede en Spaarnwoude 

Als laatste en dat was vorig jaar ook het geval:  

Wil het College nog een APV maken, een boeteregeling instellen voor de overlast van 
paardenuitwerpselen binnen onze gemeente?  

Samenvatting 

Gemeente moet groene buffer gemeente blijven 

De strategische visie die we in breed overleg in de gemeente hebben opgesteld blijft leidend. Onze 
gemeente moet een groene buffer blijven tussen de grote gemeenten in. Er moet niet mee 
gemarchandeerd worden. We moeten nu met zijn allen de komende tijd nagaan wat het beste is 
voor ons als gemeente. Het bezoek van de Commissaris van de Koning in september dit jaar gaf 
ons weinig hoop op tegenstand van de uitbreiding van de haven van de gemeente Amsterdam. Dat 
neemt nog niet weg, dat wij met ons allen moeten blijven strijden tot het laatst. Het zal een lastige 
klus worden om tijdens de onderhandelingen met kandidaat fusiegemeenten deze kwestie aan te 
kaarten. Alle opties tot samenvoeging zijn nog open, maar er zal een keus moeten worden 
gemaakt. Wat D66 betreft doen we dat met zijn allen, inclusief de bevolking. 

D66 is tevreden met de toezeggingen van het College, dat er aandacht aan de verrom-meling 
geschonken gaat worden en dat de inzet van een BOA een boel ergernissen voor de bewoners uit 
de wereld zal helpen.  

Zoals eerder aangegeven vragen wij al jaren aandacht voor de entrees van onze dorpskernen, 
maar eveneens voor het schoonmaken van de met graffiti beschilderde geluidswal bij de entree 
van Halfweg, net als de enorme hoeveelheid verkeersborden, zowel aan de oost- als aan de 
westzijde. 

De gemeente blijft voorlopig nog zelfstandig en de uitvoerende taken doen we zoveel mogelijk in 
professionele samenwerkingsverbanden, mits de toestand, de resultaten en de financiële middelen 
dit toestaan. 

Begroting en financiële positie van de gemeente 

De financiële positie van de gemeente is zo slecht nog niet, maar kan in korte tijd omslaan, gelet 
op de komende verordeningen zoals de Participatiewet, de Jeugdwet en Wet maatschappelijke 
ondersteuning. De raad dient alert te zijn op deze ontwikkelingen, maar daar gaan wij in de huidige 
coalitie vanuit. Wij wensen het College en de overige partijen veel succes de komende moeilijke 
maar ook zo boeiende tijd.  

 

En nu - wederom - Vooruit. 

Sicco Jan Bier 

Henk van Dijk 

Frank Duits 
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Geacht College van Burgemeester en Wethouders, 
 
Hierbij de reactie van de VVD fractie in eerste instantie in het kader van de algemene 
beschouwingen, naar aanleiding van de Programmabegroting 2016. 
 
Algemeen 
 
De voorliggende Programmabegroting 2016 vinden wij evenals vorig jaar een goed, bondig en 
duidelijk verhaal en sluit in onze ogen nog steeds goed aan op het coalitie-programma Zichtbaar 
en effectief naar de toekomst 2014-2018 van D’66, VVD en Groen Links met gedoogsteun van de 
PvdA en het college uitvoeringsprogramma 2014-2018 Samen zichtbaar en effectief naar de 
toekomst.  
Wij zijn verheugd te kunnen constateren dat er gehoor gegeven is aan ons herhaald verzoek, van 
de afgelopen jaren, om de stukken helder en bondig te maken en onnodige herhalingen te 
voorkomen.  
Wij constateren dat er op het vlak van efficiency het nodige is verbeterd, ook bij de Raad en de 
Commissie, alhoewel hier de nodige alertheid is vereist voor onnodig uitweiden op onderwerpen, 
door te werken met schriftelijke technische vragen. Dit voorkomt tijdverlies, als kleine gemeente en 
organisatie moeten wij juist met tijd zo slim mogelijk omgaan. 
  
Veel van de uitgangspunten van ons verkiezingsprogramma vinden wij terug in deze begroting. 
Ondanks de doorgevoerde bezuinigingen zien wij veel investeringen, een ambitieus 
uitvoeringsprogramma op diverse programmaonderdelen met, onontkoombaar, beperkte 
lastenverzwaring voor onze inwoners, deze willen wij echter wel, voor zover onze middelen dit 
toelaten, tot een minimum beperken. Wij constateren dat het moeilijk blijft een sluitende begroting 
te realiseren. De transities van het sociaal domein blijven een onzekere factor op het gebied van 
financiën, het beeld wordt echter wel steeds duidelijker. Dit monitoren en daar waar mogelijk op tijd 
bijsturen zal voor de komende jaren de grote uitdaging zijn.  
 
In het kader van de zelfstandigheid van onze gemeente is in de zomer van 2015 een belangrijk 
besluit genomen, raadsbreed, n.l. wij gaan op zoek naar een geschikte fusiepartner.  
Het proces dat tot een uiteindelijke fusie moet leiden zal nog een aantal jaren in beslag nemen en 
zal van de raad, het college, het ambtenarenapparaat en onze inwoners nog de nodige inspanning 
vergen. 
 
Evenals tijdens de vorige algemene beschouwingen gememoreerd, blijven ontwikkelingen op 
provinciaal-(NZKG) en regionaal-(MRA, Schiphol) niveau een zaak van nauwlettend in de gaten 
houden en daar waar mogelijk onze invloed laten gelden. 
Het college zal op alle niveaus alert moeten zijn en onderling samenwerken om mogelijke 
bedreigingen voor onze gemeente het hoofd te kunnen bieden. Het college heeft dit in de 
afgelopen periode adequaat opgepakt. Wij beseffen ons dat dit wellicht zal of kan leiden tot een 
capaciteitsprobleem bij het college. 
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Een ander belangrijk punt dat van ons allemaal de nodige inspanning, creativiteit en 
saamhorigheid zal vergen is de problematiek rond de vluchtelingen/migranten stromen binnen 
Europa en de effecten die dit kunnen hebben op onze gemeenschappen. 
 
Meerjarenperspectief 
 
Wij kunnen de voorgestelde bezuinigingen voor 2016 op de diverse programmaonderdelen 
onderschrijven. Het is zaak om in 2016 nogmaals te bezien waar eventueel nog meer en/of anders 
bezuinigd kan worden met in het achterhoofd een betere structuur voor de komende jaren, 
alhoewel het perspectief iets minder positief lijkt te zijn dan in 2015, kunnen verdere bezuinigingen 
wellicht een halt worden toegeroepen. Daarbij speelt ook welke zaken nog meer door de 
rijksoverheid bij de gemeenten wordt neergelegd zoals b.v. de zorg voor vluchtelingen/migranten. 
De te nemen maatregelen zullen structureel en evenwichtig dienen te zijn. Voor de jaren na 2016 
is het college erin geslaagd een sluitende begroting te realiseren.  
Het blijft zaak voor het college om in samenwerking met het ambtelijk apparaat en de raad blijvend 
aan een sluitende begroting te werken.  
Het is zaak om alle projecten, zoals SpaarneBuiten, Polanenpark, Mientekade en Sugar City 
scherp te monitoren en adequaat te sturen om financiële tegenvallers te voorkomen. 
De grote onbekenden zijn nog steeds de komende transities van het sociaal domein, het 
uitgangspunt is nog steeds budget neutraal. 
Ook nieuw ontwikkelde beheerplannen op diverse terreinen zullen van allen inspanning vragen om 
deze op de juiste wijze en financieel binnen de kaders uitgevoerd te krijgen. 
 
Nieuw Beleid 
 
Gezien de huidige ontwikkelingen komt nieuw beleid zeker aan de orde op allerlei onderdelen, 
denk dan b.v. aan alle veranderingen betreffende de transities van jeugdzorg en AWBZ in eerste 
instantie. Door inventief om te gaan met nieuw beleid liggen hier ook kansen. Dat proces zal 
blijvend van ons allemaal, college en raad, de nodige inspanning en creativiteit vragen. 
Vooral in het sociaal domein wordt op alle fronten nieuw beleid verwacht en is deze ontwikkeling al 
ingezet. 
 
Ook op het gebied van wonen zullen wij wellicht genoodzaakt zijn nieuw beleid te ontwikkelen 
vooral op het gebied van sociale huurwoningen. 
 
Het zijn niet alleen maar bedreigingen die op ons afkomen, wij kunnen en moeten dit ook zien als 
uitdagingen. Wij roepen dan ook alle raadsleden en collegeleden op om dit de komende periode 
op te pakken en uit te dragen.  
Het worden jaren waarin saamhorigheid de sleutel zal zijn tot de toekomst van onze 
gemeenschappen, wat voor soort bestuur er ook zal komen. 
Overzicht en inzicht in processen en financiën zullen een eerste vereiste zijn om zoveel mogelijk te 
bereiken met een zo efficiënt mogelijke inzet van financiële middelen. 
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Programma 0 Algemeen bestuur 
 
Wij zijn akkoord gegaan met de planning voor het traject Toekomst, maar wijzen er wel op dat wij 
kritisch blijven over de voortgang en dat wij geen overschrijding van de geraamde kosten zullen 
accepteren. Tot op dit moment loopt het proces naar onze mening in de pas, hoewel er van onze 
zijde een kritische noot is voor wat betreft de kosten voor communicatie.  
Volgens de programmabegroting staan voor dit proces geen nieuwe uitgaven geraamd in 2016, 
dat juichen wij, uiteraard, van harte toe. 
 
Het is in de ogen van de VVD zaak zorgvuldig, maar met voldoende voortgang, het proces voor de 
juiste keuze van de toekomst voor onze gemeente ter hand te nemen en af te ronden. Dit 
statement is uit de algemene beschouwingen 2015, maar is wat ons betreft nog steeds actueel en 
het college mag dan ook van ons verwachten dat wij hierin kritisch zullen blijven. 
 
Het verder professionaliseren van ons ambtelijk apparaat is nog steeds een opgave om de 
toekomstige problemen het hoofd te kunnen bieden en een bestuurskrachtige gemeente te blijven. 
Voor zover mogelijk zullen ook hier kosten moeten worden beperkt.  
Gezien de huidige ontwikkelingen zijn wij voorstander om, waar mogelijk, mutaties in het 
personeelbestand d.m.v. detachering op te vangen. 
 
Het kernenbeleid is in uitvoering dat juichen wij toe. Wij kunnen ons echter niet aan de indruk 
onttrekken dat het nog niet de volle aandacht van het gehele college heeft. 
 
Het uitbreiden van het aantal wethouders is naar onze mening een goede zaak en wij zijn ook 
tevreden dat het binnen de financiële kaders past. Nu de eerste fase van het proces Stip en 
Horizon is afgerond zien wij met belangstelling uit naar de verdeling van taken binnen het college 
om ook hier te komen tot een zo hoog mogelijke efficiency.  
 
Is het reëel te veronderstellen dat wij in 2016 geen nieuwe uitgaven hoeven te verwachten voor het 
proces Stip en Horizon? 
Kan het college aangeven hoe men het kernenbeleid meer inhoud en snelheid denkt te gaan 
geven? 
 
Programma 1 Openbare orde en veiligheid 
 
Wij zien een uitgebreid programma 1 met meer aandacht voor meer beleidsvelden, het is goed te 
constateren dat er structureel meer aandacht is voor deze belangrijke 
beleidsterreinen.  
 
Dit lijkt een goede aanzet tot een betere uitvoering, waarbij wij nog steeds een daling van de 
kosten zien, een goed voorbeeld van betere efficiency. 
Waar wij in de vorige algemene beschouwingen onze zorg nog uitspraken over de ontwikkelingen 
bij de VRK, kunnen wij nu constateren dat crisisbeheersing verder uitgebouwd wordt. De rol van de 
VRK hierin is evident en wij hebben er vertrouwen in dat het nu ingeslagen pad het juiste blijkt te 
zijn. Voor zover wij dat nu kunnen bepalen lijkt het college in control. 
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Ondanks het algemene positieve beeld wil de VVD, nog steeds, wel haar zorg uitspreken over de 
toenemende mate van drank- en drugsgebruik in de openbare ruimte door de jeugd. Wij verzoeken  
het college hier gepast tegen op te treden. 
Wellicht past dit in de opzet van BOA’s zoals men dat nu voornemens is te doen. Hierbij zij wel 
aangetekend dat de VVD vindt dat het handhaven wel lang op zich laat wachten. Wij verwachten 
op dit punt meer voortvarendheid. 
 
Programma 2 Verkeer Vervoer en Waterstaat 
 
De continuïteit van het onderhoud van de wegen, die nu voortvarend ter hand is genomen, zien wij 
graag gewaarborgd, aangezien er op diverse plekken binnen de gemeente nog voldoende 
achterstand valt weg te werken. Dit heeft voor ons een hoge prioriteit. Wij zijn verheugd te 
constateren dat het wegenbeheerplan gereed is. 
Bovenstaande was zoals wij vorig jaar de stand van zaken met betrekking tot het wegonderhoud 
hebben verwoord.  
Indien het plan geheel gereed is zouden wij daar graag kennis van nemen en zien wij het 
prioriteitenlijstje graag tegemoet! 
Wij zijn verheugd met de toezegging dat er voor het eind van het jaar een aparte 
themabijeenkomst zal komen over de wegen en aanverwante zaken. 
Wij zien over 2014 en 2015 een aanzienlijke stijging van de kosten. Dit is een stijging die wij van 
harte toejuichen en die aangeeft dat er nu daadwerkelijk gewerkt gaat worden. Het blijft wel zaak 
deze kostenontwikkeling in de komende jaren kritisch te monitoren. 
Aldus ons relaas uit de algemene beschouwingen van een jaar geleden. Het is goed te 
constateren dat het eerste deel, de Lage Dijk, nu gereed is en er een begin gemaakt is met de 
Liedeweg. De kosten voor de komende jaren zijn nu inzichtelijk. Het zal noodzakelijk zijn per jaar 
te bezien of de nu gepresenteerde begrotingen daadwerkelijk nodig zijn en de financiering strak te 
monitoren.  
 
Wij willen het college verzoeken, zoals wij al meerder malen hebben gedaan, het gebruik van 
verkeersdrempels te minimaliseren. Wij zien deze liever geheel afgeschaft en stellen andere 
snelheid remmende maatregelen, b.v. sluisjes, voor.  
In onze optiek zijn verkeersdrempels achterhaald, wij zouden hier ook graag de mening van 
hulpverlenende instanties over vernemen. 
 
Openbaar vervoer binnen onze gemeente lijkt nu beter dan een aantal jaren geleden met de 
busverbinding van Haarlem-Noord naar station Halfweg. Het blijft echter wel zaak de provincie te 
blijven overtuigen van de noodzaak hiervan. 
 
Wij dringen er bij het college sterk op aan nu serieus werk te maken van het parkeerbeleid zoals 
ondertussen al meerdere malen aan de orde geweest. 
De VVD ondersteunt de aanleg van de snelfietsroute, wij hopen van harte dat anderen die deel 
uitmaken van het traject dat ook doen en daar ook hun verantwoordelijkheid in nemen. Wij 
vertrouwen erop dat de ontstane problemen bij Sugar City worden opgelost. 
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Programma 3 Economische zaken 
 
Nu het ernaar uitziet dat wij voorzichtig uit de crisis komen, is het goed te constateren dat binnen 
onze gemeente de economische activiteit weer op begint te bloeien. 
De ontwikkeling van Sugar City gaat langzaam, maar steeds een stapje verder zoals het er nu 
naar uitziet met de aanvraag voor een omgevingsvergunning voor een supermarkt en een Outlet. 
In Spaarndam lijkt de herontwikkeling van het AH terrein nu ook van de grond te komen.  
Het Polanenpark kent nu twee gebruikers en voor een derde wordt nu gebouwd. Binnen afzienbare 
tijd zal ook een lokale ondernemer, zich daar gaan vestigen. 
Dit zijn positieve geluiden als het gaat om de economische ontwikkelingen binnen onze gemeente. 
 
Programma 4 Onderwijs 
 
Door veranderingen opgelegd door de Rijksoverheid zijn er binnen dit programma twee zaken die 
extra onze aandacht vragen, dat zijn leerlingenvervoer en passend onderwijs. 
Dit zijn twee beleidsgebieden die voor onze gemeente onverwachte financiële consequenties 
kunnen hebben. Het is dus zaak deze goed te monitoren en indien nodig passende maatregelen te 
nemen. Voor wat betreft leerlingenvervoer is dit nu geregeld; voor passend onderwijs zijn 
afstemmingsafspraken gemaakt en is het zaak te volgen of het zich ontwikkeld zoals gewenst en 
conform afspraak. 
Wij adviseren het college op dit beleidsterrein om ogen en oren goed open te houden en daar waar 
mogelijk met anderen die met dezelfde problematiek zitten samen te werken, b.v. de ontwikkeling 
van een brede school te Halfweg. Wij hopen van harte dat in deze ontwikkeling nu schot komt en 
daar een beslissing over genomen gaat worden. 
Het is voor de toekomst van onze jeugd van essentieel belang dat onderwijs en daaraan 
gerelateerde activiteiten zo goed en efficiënt mogelijk gefaciliteerd worden.  
 
Programma 5 Cultuur en Recreatie 
 
Uiteindelijk is het er dan toch van gekomen: onze gemeente heeft een groenstructuurplan. Als 
vervolg hierop zal er een groenbeheersplan worden opgesteld. Een goede zaak, dan kan er, indien 
dit plan is uitgewerkt, planmatig onderhoud uitgevoerd gaan worden. Dit zal de kwaliteit ten goede 
komen.  
Wij vragen wel aandacht voor het toezicht op het uitgevoerde werk. Met alle respect voor het 
uitgevoerde werk, in de afgelopen periode hebben wij vast kunnen stellen dat de controle op de 
kwaliteit nogal te wensen overliet. 
Daar waar mogelijk zien wij versterking en aanpassing van het groen graag tegemoet zoals het 
opknappen van de hoek Oranje Nassaustraat te Halfweg, dit is een geslaagd project geworden, 
ook al is het mogelijk van tijdelijke aard. Wij vragen weer aandacht om tijdens grote civiele werken 
de voornemens zoals verwoord in het groenstructuurplan mee te nemen in de uitvoering. Tot op 
heden hebben wij dit nog niet gezien. 
 
Zowel het Groenstructuurplan als het Groenbeheerplan hebben de gemeenschap geld gekost. Het 
is een logisch vervolg op deze plannen dat zij ook uitgevoerd gaan worden. 
Wellicht is het een goede zaak om voor groen iemand aan te nemen die dit zou kunnen 
voorbereiden en begeleiden. 
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Wij kunnen ons vinden in de beleidsvoornemens zoals deze in de programmabegroting zijn 
verwerkt. 
 
Programma 6 Sociale voorzieningen en maatschappelijke dienstverlening 
 
Op dit moment vinden er al allerlei werkzaamheden plaats om de transities in goede banen te 
leiden. Onze samenwerking binnen IASZ lijkt vooralsnog goed uit te pakken. De presentaties die 
gegeven worden en de toelichtingen van de medewerkers tijdens vergaderingen geven ons het 
vertrouwen dat men bij IASZ in control is voor zover dat op dit moment kan. Nu een jaar verder zijn 
wij nog steeds die mening toegedaan. 
De uiteindelijke financiële gevolgen blijven nog onduidelijk hoewel men er nog steeds van uitgaat 
dat dit budget neutraal zal zijn.  
Wat betreft het Dorpscentrum Spaarndam zou de VVD graag zien dat het college met meer 
voortvarendheid afspraken maakt met het Dorpscentrum. 
Wat betreft de jeugd zien wij nog steeds problemen op het gebied van gedrag en wij zouden graag 
zien dat hier door het college meer aandacht voor komt, zowel in overleg met ouders, preventieve 
voorlichting aan de jeugd en indien nodig meer handhaving. Schade zoals b.v. aan het Archispel, 
verhalen bij de veroorzaker zou wat de VVD betreft wellicht een goed middel zijn. 
Wij geven het college mee dat in het nieuwe RAP de nodige aandacht komt voor jongeren en 
ouderen uit onze eigen gemeente. Wij waarschuwen ervoor dat het niet zo kan zijn dat door de 
huidige vluchtelinge/migranten problematiek mensen uit onze eigen gemeente die al langere tijd op 
een wachtlijst staan, nog langer zouden moeten wachten op een woning. 
Vooral omdat onze gemeente al bijna heeft voldaan aan de taak met betrekking tot 
vergunninghouders. 
Dit punt dient ook zeker meegenomen te worden in de nieuw te maken prestatieafspraken met 
Ymere. 
 
Programma 7 Volksgezondheid en milieu 
 
Wij zien een toename in de kosten voor afvalverwijdering mede veroorzaakt door toenemende 
kosten van de contractpartner die als oorzaak weer aangeeft dat er niet voldoende gescheiden 
wordt binnen de gemeente. Wij verwachten van het college op beide items, dus kostenstijging en 
scheiding, een proactieve houding aan te nemen. 
Aangaande de nu gehanteerde uitvliegroute NDAP2 van Schiphol, verzoeken wij het college hier 
tegen te blijven ageren in welk gremium dan ook. Dit geldt in dezelfde mate voor de 
geluidsschermen langs de A9. De overlast neemt allen maar toe en dat kan in de ogen van de 
VVD niet door blijven gaan. Dit schaadt de leefbaarheid in onze kernen. 
Gezien de financiële positie is er geen ruimte voor een uitgebreide duurzaamheidsvisie, dat is 
spijtig. Wij verzoeken het college op dit punt datgene te doen wat redelijkerwijs mogelijk is. 
Wij verzoeken het college om proactief en met verve de voortrekkersrol op zich te nemen voor de 
ontwikkeling van het Groene Schip en de inrichting van de Houtrakpolder, wij moeten hierin 
leidend zijn en niet één van de andere partners. 
  



  33

 
 
 
 
 
Programma 8 Ruimtelijke ordening en volkshuisvesting 
 
Wij zijn verheugd dat er op het project SpaarneBuiten weer bouwactiviteiten te zien zijn. Bovendien 
zijn wij zeer blij met de toezegging van de ontwikkelaar om ook goedkopere woningen te bouwen. 
Wij willen wel duidelijk stellen dat, zoals al eerder aangegeven, wij het van belang vinden dat alle 
projecten die nu bekend zijn eerst volledig zonder fouten worden afgewerkt, voordat nieuwe 
projecten, van enige omvang, worden opgestart. 
Mientekade, Sugar City, Dorpskern Halfweg, OLV Geboorte, Amsterdamsestraatweg 20, 
Sectorpark, brede School, Poldermanterrein etc. 
Gezien alle overige taken, zoals de transities en de toekomst van onze gemeente, is het niet 
verstandig ons ambtenarenapparaat en bestuur nog zwaarder te belasten. 
Dit kan alleen maar leiden tot een mindere kwaliteit van werken en dat is niet waar de bevolking op 
zit te wachten. 
Gezien de afwikkeling van een aantal zaken van de afgelopen periode, bouwplannen, 
bestemmingsplannen, mogen wij aannemen dat het college hier lering uit heeft getrokken en onze 
bovenstaande aanbevelingen ter harte zal nemen.  
Wij kunnen constateren dat het college bovenstaande ter harte heeft genomen en met de 
knelpunten nota personeel erop in heeft gespeeld over voldoende capaciteit te beschikken. 
RO blijft een ambitieus programma voor onze kleine gemeente en organisatie, prima maar een 
gewaarschuwd mens telt voor twee. 
 
Programma 9 Algemene dekkingsmiddelen 
 
De Algemene Uitkering zal afnemen, de komende jaren ook zullen inkomsten uit de geplande 
projecten ontoereikend zijn om alle kosten te dekken. 
Een balans tussen investeren, kosten besparen en het ontvangen van heffingen is noodzakelijk. 
Een gezonde financiële huishouding is essentieel om als zelfstandige gemeente te kunnen blijven 
bestaan. 
De eventuele verkoop van grond en bezittingen moet als uitzondering worden gezien en is slechts 
gerechtvaardigd indien er minimaal de boekwaarde voor ontvangen kan worden, afwijken hiervan 
kan alleen door de Raad geaccordeerd worden. 
Bovenstaande uit onze algemene beschouwingen van vorig jaar is ook hier nog steeds aan de 
orde en wellicht zelfs meer dan dat door de toenemende financiële druk. 
Regeren is vooruitzien dat blijkt eens temeer uit bovenstaande alinea’s van twee jaar geleden.  
Wij zijn tevreden over de behaalde bezuinigingen tot nu toe, dit zorgt ervoor dat wij de komende 
jaren in ieder geval een sluitende begroting kunnen presenteren en wij zodoende het repressief 
toezicht door de Provincie veilig kunnen stellen. 
Ondanks het zware weer zijn wij verheugd over het gematigd belastingbeleid, wij zullen er alles 
aan doen om dit zo te houden. 
Nieuw is het deelfonds sociaal domein; wij zullen af moeten wachten of dit fonds ook daadwerkelijk 
de kosten zal gaan dekken. 
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Wij danken het college en het ambtelijk apparaat voor hun inspanning het afgelopen jaar en 
wensen hen veel wijsheid en doorzettingsvermogen in de jaren die voor ons liggen. 
Wij feliciteren hen ook met het behaalde resultaat wat betreft de meerjarenbegroting en het 
daarmee gepaard gaande toezicht door de Provincie. 
 
 
De VVD fractie     
 
Nel Breed 
Henk Werner 
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Oktober 2015. 

Geacht college, 

GL heeft in 2014 van harte getekend voor het coalitieakkoord: “Samen zichtbaar  en effectief naar 
de toekomst.” 
VVD, D66 en GL hebben zich met het volgende verbonden: 
  
“Kernachtig geformuleerd is het onze opdracht om Haarlemmerliede en Spaarnwoude een 
gemeente te laten zijn, waarin mensen graag wonen, werken en recreëren. Dat betekent samen 
met de inwoners de gemeente vormgeven en zorgen voor de noodzakelijke randvoorwaarden. 
We willen een gemeente zijn met een goed, duurzaam en veilig leefklimaat, 
met goede sociale samenhang en voorzieningen voor jong en oud, goed onderwijs, een goed 
ondernemingsklimaat, waar het prettig is te werken. Dat kunnen wij niet alleen, we willen de 
schouders er onder zetten met burgers, ondernemers, partners binnen en buiten de gemeente. 
We willen ook werken aan de inhoudelijke transformatie, waarbij het zorgaanbod en 
mogelijk de wijze van organiseren op termijn zal veranderen. Het is belangrijk dat de 
transformatie zorgvuldig gestalte krijgt. Uitgangspunt is dat de gemeente de regievoerder is, 
waarbij niet het aanbod van zorgproducten maar de cliëntvraag naar zorg centraal staat. Mensen 
die  kortdurend of permanent) niet volledig zelfstandig kunnen functioneren  hebben ondersteuning 
nodig. Uitgangspositie bij hulpverlening: is :één gezin, één hulpverlener, één plan. 
 
Het Groenstructuurplan bepaalt onze groenplannen voor de toekomst. Het Groenstructuurplan zal 
de komende periode worden voorzien van een realistisch uitvoeringsplan, waarbij gezocht zal 
worden naar mogelijke financiële middelen. “ 
 
Het afgelopen jaar is een verstrekkend besluit genomen. 
We besloten op zoek te gaan naar een fusiepartner om uiteindelijk medio 2019 tot een bestuurlijke 
fusie te komen.  
Niet alleen voor GL, maar ook voor burgers, politieke partijen, ambtenaren en college was het 
moeilijk om te moeten concluderen, dat onze gemeente op de middenlange termijn geen toekomst 
heeft als zelfstandige gemeente en dat we onze ambities niet zelfstandig kunnen waarmaken. 
Gevoel en feiten botsten hevig met elkaar. 
Uiteindelijk zijn we eendrachtig tot de conclusie gekomen, dat feiten moesten prevaleren  
 
boven gevoelens en dat onze Groene Buffer en onze burgers daar op langere termijn het meeste 
mee gebaat zijn. 
 
Andere belangrijke gebeurtenissen waren: het ontwikkelen van Sugarcity, de transities in het 
sociale domein en de voornemens om flink achterstallig onderhoud van wegen, riool en openbare 
verlichting ter hand te nemen. We willen er ten tijde van de fusie immers netjes bij zitten. 
 
Het besluit om te gaan fuseren werpt zijn schaduw vooruit:  
Er zal een fusiepartner gevonden moeten worden.  
Van GL vergt dat een strategische keuze. Indachtig de belangen van de Groene Buffer, die onze  



  36

 

 
 
burgers het belangrijkste vinden, is uiteindelijk onze keuze de gemeente waar de belangen van de 
Groene Buffer strategisch gezien in de beste handen komen. Welke van onze buurgemeenten is 
het meest in de positie om de belangen van onze Groene Buffer te kunnen laten prevaleren boven 
andere belangen? 
Daarnaast menen wij, dat we onze uiterste best moeten doen om omliggende gemeenten ervan te 
overtuigen, dat het openhouden van de ruimte tussen Amsterdam en Haarlem ook in hun direct 
belang is. Immers de burgers van die gemeenten zijn in toenemende mate op de Groene Buffer 
aangewezen voor hun recreatieve behoeften, terwijl de capaciteit van Amsterdam om de 
toeristische stroom te verwerken haar grenzen nadert. 
 
Fusie betekent ook, dat onze bestuurlijke horizon steeds korter wordt. Wij gaan immers steeds 
minder over ontwikkelingen, die na 2019 hun beslag moeten krijgen. 
Voor GL betekent dit, dat het college en de coalitie moeten inventariseren, wat voor 2020 nog 
gereed kan en moet komen en waar we ons dus op moeten richten. 
Als we weten wat we niet meer hoeven doen, komt er capaciteit vrij om datgene te doen wat we 
besloten hebben, maar nog niet hebben uitgevoerd. 
Ik denk aan het parkeerbeleid, de fietsenchaos op het station, de invoering van de 
forenzenbelasting, de financiering van het Groene Schip, de invulling van economische zaken en 
de inhoudelijke, onderwijskundige, onderbouwing van de Brede School.  
Het coalitieakkoord  is voor GL daarin richtinggevend. 
Nu de transities in het sociale domein achter de rug zijn is het tijd voor de transformatie. Er is nog 
allerminst sprake van: één gezin, één hulpverlener, één plan. 
Er is nog amper een begin gemaakt met een integrale uitvoering van de WMO, Jeugdwet en 
Participatiewet. Dat zal minstens zo lastig zijn als de transities. 
Heel nodig is het wel. Anders kunnen we de ambitie niet waarmaken, dat er betere zorg komt voor 
minder geld, Nu de gemeente integraal over de middelen beschikt, 
is de gemeente aan zet. 
Het Groenstructuurplan zal het komend jaar handen en voeten moeten krijgen om nog voor de 
fusie geïmplementeerd te kunnen worden. 
 
Het moge duidelijk zijn: We gaan fuseren, maar we zijn nog lang niet klaar. 
 
Dus: Samen zichtbaar en effectief naar de toekomst. 
 
 
 
Gérard Wehkamp. 
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 afdeling Haarlemmerliede & Spaarnwoude 

Algemene beschouwingen PvdA over de concept begroting 2016 gemeente 
Haarlemmerliede en Spaarnwoude 

Algemeen 

Het voorliggende concept programma begroting 2016 staat in het teken van een sluitende 
begroting. Het is wel zaak om scherp te blijven monitoren en te sturen  om eventuele  tegenvallers 
te voorkomen. Kijkend naar de toekomst dan dient zich nog een aantal ambities  aan. Dat zal van 
invloed zijn op de huidige begroting en de reserves. We zullen keuzes moeten gaan maken  in het 
wat we willen en kunnen.  

In juni 2015 heeft de gemeenteraad unaniem besloten met het richtinggevend besluit  het pad  
naar bestuurlijke fusie met één andere omliggende gemeente of met meerdere andere gemeenten 
op te gaan. 

De vervolg verkenning moet met grote zorgvuldigheid worden uitgevoerd opdat uiteindelijk voor 
welke keuze we ook komen te staan de raad, de bevolking en de ondernemingsraad deze keuze, 
dit besluit dragen. We zijn groot voorstander om de inwoners hierin rechtstreeks te blijven 
betrekken.  

De transformatie van het sociale domein vraagt ook nu na de transitie om een samenhangend 
sociaal beleid van de gemeente.  Tot 2018 is er het deelfonds sociaal domein. Het uitgangspunt 
dat we de verdeling  daarbinnen zelf mogen bepalen geeft beleidsvrijheid. Indien het 
implementeren en uitbouwen van het sociaal beleid om extra kosten vraagt mag dit geen 
belemmering vormen. 

Het over de gemeentegrens heen gebruik maken van elkaars voorzieningen draagt bij aan de 
leefbaarheid en sociaal welbevinden.  

Het besluit van de enige woningbouwvereniging binnen de gemeentegrenzen om  een 
terugtrekkende beweging te maken baart zorgen. Betaalbaarheid van het wonen voor lagere 
inkomens is een primaire zorg . Het bouwen van  huurwoningen is net als gedifferentieerd bouwen 
een onderdeel van consument gericht bouwen.  

Het huisvesten en weer een toekomst kunnen bieden aan statushouders is momenteel actueel. In 
het verleden heeft de gemeente aan haar toewijzing kunnen voldoen. Gezien  de huidige actualiteit 
getuigt het van medemenselijkheid dat we meer personen dan het quotum op een creatieve wijze 
gaan huisvesten.  
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Het verlies afgelopen periode van 2 oud burgemeesters laat ons stil staan bij hun tomeloze inzet 
voor deze gemeente. Een inzet die zijn eigen sporen heeft nagelaten. Veel zaken , kansen en 
bedreigingen in de omgeving van onze gemeente zijn nog net zo actueel als in de tijd van deze 
twee burgemeesters. Het is aan ons nu om hier weer verdere stappen in te zetten. 

Programma 0 algemeen bestuur 

De  vervolg aanvraag  mbt de toekomst van de gemeente zien wij tegemoet. Naast kwaliteit en 
zorgvuldigheid blijft de  communicatie met de bevolking  van wezenlijk belang.  Echter de  kosten 
die hier niet in zijn opgenomen of overschrijdingen  zien we graag voorgelegd. 

Het toegewezen knelpunten budget personeel wordt nauwlettend gevolgd. Mn de tijdelijke en 
structurele werkzaamheden van de ambtenaren moeten gescheiden worden. Structureel hoort 
thuis in de eigen begroting. We willen eerst de evaluatie van het knelpuntenbudget zien voordat er 
een nieuw verzoek kan worden ingediend. Tastbare resultaten zijn een voorwaarde. 

Komend voorjaar zal er voor het eerst een referendum gehouden worden. Dat betekent een 
bijstelling van de post verkiezingen. 

In regioverband is er speciale aandacht voor fraude, zoals woonfraude. Speelt dit binnen deze 
gemeente?  In recreatiewoningen behoor je te recreëren en niet te wonen, ook niet tijdelijk. Wij 
vragen hier extra uw aandacht voor. 

Programma 1  orde en veiligheid 

Ook deze  gemeente heeft een zorgtaak mbt  OGGZ problematiek. Het aanbieden van 
laagdrempelige inloop ook in deze gemeente kan bijdragen aan het verminderen van deze 
problematiek. 

Op het gebied van handhaving en preventie zijn een aantal maatregelen in de goede richting 
gezet.  De APV is al aangepast voor het plaatsen van fietsen en brommers buiten de rekken bij het 
station Halfweg. In de praktijk blijken nog regelmatig deze buiten de toegewezen plekken te staan 
en de lift te belemmeren. In het kader van toegankelijkheid en veiligheid  vragen wij  hier op te 
gaan handhaven en het niet alleen bij waarschuwen te laten. 

In het kader van parkeren  vragen wij het foutief parkeren aan te pakken. 

In de plannen van Sugarcity wordt gesproken over een kansspelenautomatenhal. Dit is wat de 
PvdA betreft een ongewenste ontwikkeling. We vragen dan ook hierbij  alertheid mbt mogelijke 
randverschijnselen en de algemene veiligheid rondom deze plek zo dicht bij het station. Uiteraard 
de toepassing van de wet BIBOB en welke leidinggevenden hier gaan werken. 
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Valt een wijziging van leidinggevende ook onder de nieuwe drank en horecawetgeving? Of blijft het 
noodzakelijk een nieuwe vergunning aan te vragen bij vervanging? 

Mbt de opening en sluitingstijden zijn we hier graag een borging  zodat er geen 24 uur openstelling  
mogelijk is nu of in de toekomst. We verwachten dit terug te zien in als apart hoofdstuk in de APV. 

Programma 2  verkeer, vervoer en waterstaat 

We waren verheugd dat de financiering van de snelle fiets route door onze gemeente rond is. Dat 
er eindelijk naar jaren van praten daadwerkelijk de schop in de grond kan. Echter tot onze 
verbazing is hier nog niets van te bemerken. Wanneer gaan de werkzaamheden voor deze  
fietsroute daadwerkelijk van start? 

Door het verwaarlozen van de infrastructuur moet er nu een inhaalslag komen. Dat gaat veel geld 
kosten. Dit betekent dat, met onze instemming, de reserves worden verkleind. Echter niet dat het 
ten koste gaat van alle reserves. Want dan zijn we blut en kunnen we  andere ambities niet 
waarmaken. 

 Ten aanzien van bruggen in ons recreatie gebied, die niet ons eigendom zijn, wijzen wij op het feit 
dat onze gemeente de bevoegde instantie is voor het bewaken dat deze voorziening in stand blijft. 
Het laten verdwijnen van een brug is of het laten versloffen van het onderhoud vraagt om een  
stevige opstelling richting de eigenaar. 
 
Ook vragen we nog steeds aandacht voor de oplossing van het verkeersvraagstuk rond de Sluis 
mede in het kader van SpaarneBuiten. We vinden dat in overleg met de bewoners en de gemeente 
Haarlem een adequate en fatsoenlijke oplossing moet komen. Hoewel de kosten voor het 
bewerkstelligen van een goed bestemmingsplan primair bij de ontwikkelaar moet liggen, vinden we 
wel dat voor een oplossing die overlast flink beperkt ook een bijdrage mag worden geleverd.  

De PvdA is uitermate tevreden dat er na jarenlang aandringen  tot een separaat  project is 
besloten mbt de ( her) inrichting tot 30 km gebied van de molen tot aan de Hoge 
Spaarndammerdijk. Wanneer  wordt dit nu daadwerkelijk uitgevoerd? 

In de woonwijken en rondom het station is er een toename van de auto waarneembaar. Het wordt 
voller op de straten. De parkeervakken puilen uit. Het station heeft een eigen aantrekkingskracht . 
Het is raadzaam om naast een algemene parkeervisie deze te gaan differentiëren naar wijken of 
kernen. Daarnaast is het gedrag van de autobezitter een wezenlijk onderdeel van deze discussie. 
Het betrekken van hen in de visie is van  belang om een besluit mbt parkeren te dragen. 
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Voor het strooiplan wordt een verhoging van € 20.000 voorgesteld. Wij willen dit onderbouwd zien 
met een plan van aanpak. 

Programma 3  economische zaken 

De ontwikkelingen mbt  Sugarcity  leiden in de omgeving tot negatieve gevoelens. De leegloop van  
winkelstraten in omringende gemeenten zijn reden tot hun zorg. Het zal de gemeente 
Haarlemmerliede & Spaarnwoude sieren dat zij deze gevoelens respecteert en in gesprek blijft met 
de omgeving. 

 Voor de leefbaarheid in de kernen is een evenwichtige opbouw van voorzieningen waartoe ook 
winkels behoren  nodig. We  verwachten van het college een actieve rol. 

Programma 4  onderwijs 

Voor kinderen met een handicap of gedragsproblemen is  er een nieuw stelsel voor passend 
onderwijs. Dit legt een verplichting bij de scholen om een passende plek te bieden. Wij willen 
verzoeken het welzijn van het kind te bewaken. Dit is niet alleen een taak van het onderwijs. Ook 
de gemeente heeft hier haar eigen verantwoordelijkheid mbt de jeugd. Zijn er binnen deze 
gemeente verzoeken geweest tot passend onderwijs ? Zo ja,  heeft dit geleid afwijzing door de 
eigen  scholen ? 

 Bij de ontwikkelingen mbt het onderwijs in Halfweg willen we benadrukken dat het  openbaar 
onderwijs binnen de gemeentegrenzen moet blijven. Wanneer blijkt dat de locatie het 
Margrietplansoen haalbaar is zal communicatie met de directe omgeving nog belangrijker worden.  

Bewegen is belangrijk voor de ontwikkeling van kinderen. We zijn verheugd dat het 
gymnastiekonderwijs door een vakkracht gegeven kan worden. Op dit moment krijgen scholen 
daar een vergoeding per kind voor van € 22. We verzoeken het college dringend deze niet stop te 
zetten. 

We hebben afgelopen jaar voorgesteld dat in het kader van preventie ook op de basisscholen in 
groep 8 aandacht besteedt gaat worden aan voorlichting over drank en drugs. Dit najaar gaat het 
van start. We zijn dan ook verbaasd te lezen  dat het college alweer gaat bekijken of ze dit wilt 
gaan voortzetten. We willen graag een terugkoppeling  van hoe de voorlichting is ervaren. 

Programma 5  cultuur en recreatie  

In het college uitvoeringprogramma wordt uitgedragen dat de gemeente als woongemeente 
aantrekkelijk moet blijven door een rijk aanbod aan voorzieningen, zowel op cultureel als recreatief 
gebied. Dit wordt door ons onderschreven. 
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Wij zijn voorstander van het in stand houden van  de bibliotheek voorziening in het dorpscentrum 
in Spaarndam.  De bibliotheek is een jongerenbieb en de Rotunda. De bibliotheek is te zien als 
een algemene voorziening voor de inwoners. Daarnaast is het dorpscentrum een trefpunt voor de 
hele bevolking. Kijkend naar de toekomst is dit juist iets om in stand te houden ipv af te breken.  
Het budget zal eerder moeten worden verhoogd dan op termijn worden verlaagd. 

We stellen voor om subsidie zoals de Kunstlijn en de Kolk  niet verder af te bouwen. Argumenten 
als eigen voorzieningen gaan voor  passen niet in het beeld  van Spaarndam als 1 
leefgemeenschap. Daarnaast heeft het positieve een uitstraling op de gemeente. 

Het afbouwen in 4 jaar van de subsidie van de jumelage  is pijnlijk. Is er momenteel zicht op wat dit 
in de praktijk gaat betekenen ? En dan mn voor de minder draagkrachtige kinderen in Polen? 

Het hockeyveld in Spaarndam  blijkt in de praktijk voor fietsers lastig te bereiken. We willen 
voorstellen dat de gemeente vanaf het fietspad langs de  Zijkanaal C- weg  een afrit maakt ter 
hoogte van het hockeyveld. 

 De mogelijkheid tot het verkopen van snippergroen is een collegeaangelegenheid. Toch adviseren 
wij dringend om verzoeken  te overleggen met een groen beleidsmedewerker. Zeker wanneer er 
uit een bepaalde wijk in de loop van de tijd meerdere verzoeken komen kan dit onbedoeld het 
aangezicht van een wijk veranderen. 

Het groene gebied is een speerpunt van deze gemeente. In het waardeprofiel dat is opgesteld mbt 
de toekomst van de gemeente is het behoud van de groene buffer de belangrijkste  gedragen 
waarde. Echter  voor dit gebied is er geen  ambtenaar met specifieke groen kennis in eigen dienst. 
Dat komt de geloofwaardig niet ten goede. Voor de uitvoering van het groenstructuurplan stellen 
we voor  een eigen medewerker in dienst te nemen. 

Het indertijd ingestelde van Hoogdalemfonds valt onder de bevoegdheid van het college. Wij 
stellen  het college voor om op korte termijn een portret van de huidige burgemeester te laten 
vervaardigen. Wachten tot  het opheffen van de gemeente of tot een eventueel vertrek van de 
burgemeester  lijkt het ons in de specifieke situatie waarin de gemeente nu verkeert niet 
raadzaam. Waar u dan vervolgens het portret hangt binnen het raadhuis is aan u als een ieder er 
maar kan van genieten. 

Programma 6  sociale voorzieningen en maatschappelijke dienstverlening  
 
Wij zijn voorstander om in het kader van de participatiewet juist bij de uitvoering van bv het 
groenstructuurplan organisaties als bv Paswerk in te zetten.  Worden er inmiddels bij de gemeente 
al werknemers volgens de participatiewet geplaatst? 
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In het kader van wederkerigheid  is het uitgangspunt dat van de persoon een wederdienst kan 
worden gevraagd. We stellen dat  dit naar het kunnen van de persoon  moet zijn.  Echter ook dat 
daarbij geen onderscheid mag worden gemaakt  in sociale klasse en opleidingsniveau.  Wordt er 
inmiddels al gewerkt met wederkerigheid? 

Het aantal mensen in de bijstand is cijfermatig  bekend echter de stille armoede is veel lastiger.  In 
de analyse mbt de vangnetregeling wordt als maatregel voorgesteld  om de IASZ  klanten met 
inkomsten verder uit te diepen. We verzoeken u dit verder te onderzoeken. Ook klanten met alleen 
een uitkering of ouderen met alleen een AOW, werkelozen, 1 oudergezinnen hebben het financieel 
zwaar. Chronisch zieken en gehandicapten hebben moeite het financieel vol te houden. We 
verzoeken dan ook de vergoeding aan hen iets op te rekken bv van 130% van de bijstandsnorm 
naar het vroegere 200% uit de WTCG. 

Het is immers een gotspe wanneer we als gemeente geld gaan overhouden aan het minimabeleid. 

Eigen kracht is een sleutelwoord geworden in de WMO. Gebruik maken van je eigen netwerk, je 
buren en vrienden. Mantelzorgers kunnen in aanmerking komen voor het mantelzorgcompliment. 
Een bon van €40 is een aardige geste. Echter hoe kom je eraan is wat lastiger.  We vragen u 
dringend hier vrijgevig mee om te gaan, uit te dragen dat je het kunt krijgen. Eventueel niet gebruik 
budget over te hevelen naar 2016. 

De welzijncoach lijkt door de transitie van de WMO een tijdsverschuiving binnen het pakket te 
hebben ten koste van het stuk welzijn. Echter de buurt sportcoach functioneert ook als achterwacht 
voor de welzijnscoach. Hoe verhouden deze uren zich binnen zijn pakket? 

Sport, bewegen en welzijn zijn naast de wmo problematiek belangrijke terreinen. Hoe gaat u er 
voor zorg dragen dat het niet ondergesneeuwd raakt? 

Lukt het de gemeente  met complexe problematiek van kinderen en jongeren om te gaan. Want 
door de taakstelling  van een efficiëntere en effectievere hulpverlening  mogen er geen kinderen 
tussen wal en schip vallen. Wordt er tijdig aan de bel getrokken en komen de CJG coaches 
voldoende uit met hun uren? 

De opvang van de statushouders zal zeker in een stroomversnelling komen gezien de actualiteit 
op dit moment. Creatief zoeken met andere partners naar huisvestingsmogelijkheden is een eerste 
prioriteit. Eventuele financiële consequenties zijn van later zorg. Wij waarderen de trekkersrol van 
de wethouder binnen de RAP. 
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Programma 7 volksgezondheid en milieu 

Wij blijven ons zorgen maken over het behoud van de groene buffer. Naast de al bestaande 
zorgen komt er weer nieuwe bij. Denk hierbij aan de voorgestelde toename van de nachtvluchten. 
We ondersteunen het college in haar optreden tegen deze verslechteringen. 

De verrommeling in het buitengebied blijft een aandachtpunt. We waarderen het dat inmiddels een 
start is gemaakt met handhaving. 

 We zien graag dat er op de verlichting kan worden bespaard. We vinden dat wanneer de 
gemeente het milieu en de groene buffer hoog heeft zitten, juist op  lichtvervuiling, stroom en 
energie kan besparen. Daarom zijn we verheugd met de overstap naar de ledverlichting. 

Het uitbreiden van de  elektrische  oplaadpalen  en dan mn voor Halfweg en het  stationsgebied 
zoals door ons  is voorgesteld is helaas nog niet gerealiseerd. We verwachten dat dit komend jaar 
wel lukt. 

Het blijkt dat deze gemeente nog veel kan halen op het gebied van afvalscheiding. We wachten uw  
voorstellen hierin af. We willen wel meegeven dat juist de aanwezigheid van  afvalcontainers in het 
hele gebied het zonder betaling  bijdraagt aan het tegen gaan van zwerfvuil. Het uitbreiden van het 
aantal plastic inzamelpunten zal zeker bijdragen aan een betere afvalscheiding. 

Wordt het geen tijd om een duurzaamheidvisie te ontwikkelen? 

Programma 8  Ruimtelijke ordening 

 We ondersteunen het college om de gelden, voortkomend uit het Groene Schip, ook 
daadwerkelijk  in de afgesproken  herinrichting van de Houtrakpolder te laten vloeien. 

SpaarneBuiten wordt momenteel in kleine partjes gebouwd. Het project van 46 huurwoningen is 
getorpedeerd door de woningbouwvereniging. We vinden het te gemakkelijk om nu deze in te 
ruilen voor koopeenheden. We adviseren het college dringend betaalbare huurwoningen voor de 
gemeente te behouden en uit te breiden. Al jaren lukt het niet om in een bouwplan huurwoningen 
te realiseren. De tendens is opschuiven naar een volgend plan. Maar ook dan lukt het weer niet. 

We vragen nadrukkelijk om bij  alle RO onderwerpen  de (gehele) plaatselijke bevolking te 
informeren en mee te nemen in het proces.  Zodat niet pas aan het eind bewoners dit horen en 
alleen nog procedures kunnen aangaan. Ook wanneer particuliere initiatiefnemers  zoals bij  het 
Poldermanterrein plannen maken kunt u hen er op wijzen  om vooraf met de bewoners in overleg 
te gaan.  

Wij blijven  de aanbevelingen van de werkgroep “onderhandelen voor procedures omvangrijke 
ruimtelijke projecten “van harte aanbevelen. 
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Programma 9  algemene dekkingsmiddelen 

Bij de begroting voor 2014 hebben wij  het antwoord van b&w als een positieve beoordeling van 
ons voorstel tot instellen van een forensenbelasting beschouwt, ook al is het voorstelbaar dat een 
beperkt deel van de eigenaren de belasting ontwijkt. 

 Bij de begroting van 2015 is toegezegd het daadwerkelijk te gaan uitzoeken. 

 Inmiddels bent u met de voorbereiding  tot invoering van de forensenbelasting  al een eind op 
weg. We verwachten dan ook dat medio november dat de raad kan besluiten dit in te voeren. 

Verder willen we het college aanbevelen om bij eventuele tekorten op de begroting, naast de 
invoering van de forensenbelasting,  te onderzoeken of grote evenementen binnen de 
gemeentegrenzen niet een bijdrage kunnen leveren, bv een  vermakelijkhedenretributie.  

 

 

PvdA Haarlemmerliede en Spaarnwoude 

Dicky Kerkhoff, fractie voorzitter  

Marlies van Est, plaatsvervangend lid Commissie van Raadsvoorbereiding 
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  46

INLEIDING 
Ook dit jaar (voor de tweede keer in deze collegeperiode) hebben wij de algemene 
beschouwingen van de fracties schriftelijk ontvangen. Deze reacties vormen samen met de 
onderstaande beantwoording de eerste termijn van de behandeling van de gemeentelijke 
Programmabegroting 2016. Op 5 november aanstaande vanaf 20.00 uur hebben de fracties 
de gelegenheid om mondeling te reageren op onze antwoorden. Als laatste zullen wij dan als 
college reageren en zal de begroting met eventuele moties en amendementen in stemming 
worden gebracht. 
Hieronder gaan wij na een aantal algemene opmerkingen in op de bijdragen van de fracties. 
In ons antwoord houden wij de met Raadspresidium vastgestelde volgorde aan: 

- CDA 
- D66 
- VVD 
- GroenLinks 
- PvdA 

De fracties hebben ons, samen met de algemene beschouwingen, een uittreksel hiervan 
meegestuurd. Wij zullen deze samenvattingen opnemen in de digitale Gemeentekrant van 
november 2015, die gewijd zal zijn aan de begroting 2016. 
 
 
ALGEMEEN 
De gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude beschikt over een sluitende begroting 2016 
en een sluitend financieel meerjarenperspectief. Dat op zich is een hele prettige 
constatering. Meerdere fracties wijzen er echter op dat de vinger aan de pols dient te worden 
gehouden. Enerzijds is sprake van risico’s zoals de uitvoering van de transities, de 
beroepsprocedures precariorechten en bouwleges  (die zo nodig gedekt kunnen worden uit 
het opgebouwde weerstandsvermogen) anderzijds leven er de nodige wensen bij uw raad 
naar de toekomst toe (zoals een inhaalslag wegenonderhoud en de bouw van een unilocatie 
voor scholen). De gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude heeft echter niet te maken 
met de afwaardering van grondwaarden of een grootschalige bezuinigingsopdracht. 

Wel is in het meerjarenperspectief een verhoging van de gemeentelijke belastingen voorzien. 
Omdat deze gemeente een bijzonder terughoudend tarievenbeleid heeft gehanteerd in de 
afgelopen jaren zullen wij – wanneer dat daadwerkelijk nodig blijkt – uw raad in de toekomst 
voorstellen in die richting doen. 

Al met al zijn wij het eens met de kwalificatie van de financiële situatie door de provincie 
Noord – Holland: “redelijk”. 
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PROGRAMMA 0      ALGEMEEN BESTUUR 

Vraag CDA      

Hoe valt deze aanvraag te combineren met de reeds in de begroting doorgevoerde 
uitbreiding van het personeel? 

Vraag GL  

Voor de uitvoering van het groenstructuurplan stellen we voor een eigen medewerker in 
dienst te nemen. 

Antwoord   

De uitbreiding van de normatieve standaard omvang van onze organisatie strekt zich niet tot 
werkzaamheden met betrekking tot woningbouwplannen en/of  groen. We hebben in zeer  

beperkte mate én alleen wanneer sprake is van reële onderbezetting gekozen voor 
uitbreiding van de formatie. In de paragraaf bedrijfsvoering is per discipline duidelijk 
aangegeven waar de wijziging zit. 

Vraag CDA   

In hoeverre wordt hier rekening gehouden met “ Horizon en stip”, is dit niet een onderwerp 
dat uitgewerkt moet gaan worden in samenwerking met de toekomstige partner. Stelt 
minister Plasterk hier extra middelen voor ter beschikking? 

Vraag D66   

Is € 5 duizend dan niet te weinig om de website aan te passen aan de eisen, mogelijkheden 
en behoeften van deze tijd?  

Antwoord  

In samenwerking met de gemeente Bloemendaal wordt de gemeentelijke site 
gemoderniseerd naar analogie van de site van Bloemendaal. Dit is de meest praktische en 
minst kostbare wijze. Echter juist de komende jaren blijft informatievoorziening en 
communicatie via digitale weg belangrijk voor de komende procesfasen richting bestuurlijke 
fusie. Wij achten daarom een kleine investering op dit punt noodzakelijk. Het betreft hier 
voornamelijk arbeidsuren. Hierover worden nog nadere afspraken met de gemeente 
Bloemendaal gemaakt. In de fase waarin formeel vaststaat met welke gemeente(n) we gaan 
herindelen zullen de wettelijk verplichte én gewenste ICT-investeringen met die gemeente(n) 
afgestemd gaan worden. Overigens is in geval van een wettelijk herindelingstraject sprake 
van een frictiekostenvergoeding vanwege het rijk. 

Vraag CDA  

Zijn er ook beleidsterreinen waarbij sprake is van “voor” zijn of “gelijk lopen” met het 
uitvoeringsschema? 

Antwoord   

Ja. In deze context kunnen wij aangeven dat het college uitvoeringsprogramma vooralsnog 
op schema ligt. Bij de behandeling van de Kadernota 2017 zullen wij u hierover informeren 
door middel van een ‘mid term review’. 
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Vraag CDA   

Welk bedrag is gemoeid met de reeds opgenomen uitbreiding van personeel? Welke 
consequenties heeft dit voor de medewerkers, gezien een vermoeden dat door een 
toekomstige bestuurlijke fusie gedwongen ontslagen niet zijn te voorkomen? 

Antwoord:   

In de paragraaf bedrijfsvoering is aangegeven dat met de formatie uitbreiding ten opzichte 
van 2015 een bedrag van € 150 duizend is gemoeid. Op dit moment heeft dit geen personele 
consequenties. Als definitief vaststaat wie met wie fuseert dan komen tijdens het wettelijk 
herindelingstraject zaken aan de orde als harmonisering personeelsbeleid, integratie 
organisatieonderdelen, opstellen sociaal statuut, afsluiten personeel convenant et cetera. 
Daarbij is ons uitgangspunt dat er geen gedwongen ontslagen vallen. 

Vraag CDA   

Het vergoeden van een rijwiel, belastingvrij, zoals dat voor korte tijd plaats vond, is dat niet 
een vorm van vergoeding van reiskosten woon-werkverkeer? 

Antwoord:  

In het verleden was er het zogenaamde cafetariamodel waarbij op fiscaal vriendelijke wijze 
een fiets kon worden aangeschaft. Het gaat hier om reguliere secundaire 
arbeidsvoorwaarden in relatie tot aantrekkelijk, modern werkgeverschap.  

Vraag VVD   

Is het reëel te veronderstellen dat wij in 2016 geen nieuwe uitgaven hoeven te verwachten 
van het proces Horizon en Stip? 

Antwoord:  

Nee. Bij de behandeling van de Kadernota  2016 heeft de gemeenteraad van 
Haarlemmerliede en Spaarnwoude besloten dat ons college met een separaat voorstel over 
de volgende fasen van Horizon en Stip moet komen. In de commissie- en raadsvergadering 
van november wordt dit onderwerp geagendeerd. 

Vraag CDA: 
 
Begin 2015 is een extra budget ter beschikking gesteld van bijna acht ton. Hierin zat een fors 
bedrag voor communicatie. In welke mate is hier gebruik van gemaakt? 
Antwoord: 
Uitbreiding uren medewerkster communicatie en meer kosten voor drukwerk. 
 
Vraag D66: 
 
Bij de afdeling Burgerzaken wordt thans gewerkt op afspraak. Betekent dit in de praktijk dat 
er in de toekomst met minder personeel kan worden gewerkt op die afdeling? Is er al een 
ervaringscijfer bekend over hoe de gang van zaken tot nu toe wordt bevonden?  
 
Antwoord: 
 
De hoeveelheid werk op burgerzaken neemt niet af maar toe. Het werken op afspraak 
bevordert een efficiëntere werkwijze voor de medewerkers en voorkomt wachttijden voor de 
burgers. Het betekent geen bezuiniging op personeel. Er wordt steeds meer gebruik 
gemaakt van het afsprakensysteem, maar ca 40% komt nog zonder afspraak.  
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Vraag D66: 
 
Het verheugt ons dat de verwachtingen er liggen, dat het aantal huwelijken zal toenemen. 
Hoe komt men aan deze informatie, behalve de te verwachten tendens die is ontstaan?    
 
Antwoord: 
 
Het is een verwachting, gebaseerd op de praktijk van de aflopen jaren. De aantrekkende 
economie en een extra trouwlocatie zijn 2 oorzaken van de toename. 
 
Vraag VVD: 
 
Kan het college aangeven hoe men het kernenbeleid meer inhoud en snelheid denkt te gaan 
geven? 
 
Antwoord:  
 
Na enige aarzeling is het kernenbeleid nu redelijk op stoom gekomen, zo heeft de Dorpsraad 
Spaarndam  ondersteuning gekregen om een nieuwe samenstelling van bestuur te kunnen 
vormen. Inmiddels hebben de kernwethouders een rondje gemaakt langs de speeltoestellen 
en daarbij de wensen en behoeften van de omwonenden gepeild die worden meegenomen 
in een voorstel,  lees plan van aanpak, dat in 2016 naar uw raad toekomt. 
Met ingang van 1 januari 2016 zullen de kernwethouders een vast spreekuur houden in hun 
“eigen” kern. 

De spreekuren van de wethouders zullen ingaande 01-01-2016 meer per kern worden 
georganiseerd. Naast het avond spreekuur in Haarlemmerliede (oneven maand) zal er op 
even maanden een ochtend spreek uur (09.00-10.30) gaan plaats vinden.  Deze nieuwe 
vorm van spreekuur zal ook in Spaarndam en Halfweg plaats vinden. Hiernaast zal er ook 
een spreekuur komen voor de burgemeester. 
  

Vraag PvdA: 
 
In regioverband is er speciale aandacht voor fraude, zoals woonfraude. Speelt dit binnen 
deze gemeente?   
 
Antwoord: 
 
Die aandacht is er en onderzoeken (aan de hand van huisbezoeken) staan op de rol. 
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PROGRAMMA 1     OPENBARE ORDE EN VEILIGHEID 

Vraag CDA: 
 
Enige tijd terug meldden de media dat de gemeente Haarlemmermeer plannen had om een 
eigen hennepkwekerij aan te leggen. Denkend aan de komende ondertekening van een 
“hennepconvenant” in de regio Kennemerland, rijst de volgende vraag op: Is het college 
hiervan op de hoogte en welk standpunt neemt het college in t.o.v. dit soort ideeën ?  
 
Antwoord: 
 
Ja, het college volgt hierin het rijksbeleid. 
 
Vraag D66: 
 
De service van deze politiepost zal danig verminderen, waardoor bewoners minder snel naar 
deze mogelijkheid zullen grijpen als de service alleen maar minder wordt. Waarom is 
hiervoor gekozen? Bewoners van bijv. Badhoevedorp en Zwanenburg kunnen toch ook 
gebruik maken van deze post?  
 
Antwoord: 
 
Op 8 september jl. heeft de burgemeester over de dienstverlening en huisvesting van de 
politie een uitgebreide brief naar de raad gestuurd. Samenvattend kan hierover worden 
gezegd dat door veranderde vraag naar dienstverlening (steeds meer digitaal) en 
onderbouwd met een meting van bezoekersaantallen, de politie in overleg met burgemeester 
Heiliegers heeft besloten het bureau in Halfweg per 1 januari 2016 één dag minder per week 
voor publiek te openen. De nieuwe openingstijden zullen zijn: dinsdag en vrijdag  van 09.00 
uur tot 16.00 uur en daarbuiten op afspraak. En ja, bewoners van Badhoevedorp en 
Zwanenburg kunnen gebruik blijven maken van deze post. 
 
Vraag D66: 
 
 Bij het onderdeel lijkschouwing wordt gemeld dat wij sinds dit jaar wel de nota’s ontvangen, 
maar dat er geen kosten voor lijkschouwing zijn gedeclareerd en dat roept op zijn minst 
vragen op. Zijn dit dan nota’s voor een lidmaatschap of een verzekering? 
 
Antwoord: 
 
Om duidelijkheid te scheppen in de geldende wet- en regelgeving heeft de VNG in 2015 een 
schema gemaakt over de ‘kostenverdeling na het aantreffen van een stoffelijk overschot’ 
tussen politie, gemeente en nabestaanden. Hieruit blijkt dat in sommige gevallen  de 
gemeente de kosten van de lijkschouwing moet dragen. De VRK voert deze lijkschouwing uit 
en factureert deze aan de gemeente. Dit gebeurt  per individuele lijkschouwing en is geen 
vast termijnbedrag.  
 
Vraag Groen Links: 
 
Is er het afgelopen jaar een ontruimingsoefening geweest op het gemeentehuis?   Zo ja, wat 
waren de bevindingen? Is daarbij ook gekeken naar de veiligheid gedurende 
huwelijkssluitingen, commissie en raadsvergaderingen?   Is er voor het komend jaar zo’n 
oefening gepland? Kan zo’n oefening eens gehouden worden tijdens een 
raads/commissievergadering en/of huwelijkssluiting? 
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Antwoord: 
 
De afdeling Ruimte coördineert de ontruimingsoefeningen. Voor zover het afdeling BOB 
aangaat geldt dat het geen goed idee is om een volgende oefening te houden tijdens een 
huwelijksceremonie, maar wellicht wel tijdens een raadsvergadering.  
 
Vraag PvdA: 
 
In de plannen van Sugarcity wordt gesproken over een kansspelenautomatenhal. Dit is wat 
de PvdA betreft een ongewenste ontwikkeling. We vragen dan ook hierbij alertheid m.b.t. 
mogelijke randverschijnselen en de algemene veiligheid rondom deze plek zo dicht bij het 
station. Uiteraard de toepassing van de wet  BIBOB en welke leidinggevenden hier gaan 
werken.  
 
Valt een wijziging van leidinggevende ook onder de nieuwe drank en horecawetgeving? Of 
blijft het noodzakelijk een nieuwe vergunning aan te vragen bij vervanging? 
 
Antwoord: 
 
De gemeenteraad heeft zojuist de Kansspelautomatenhal vastgesteld. Op aanvragen om 
vestiging van een hal vindt ook een bibobtoets plaats. 
Voor wijziging leidinggevenden hoeft geen nieuwe vergunning te worden aangevraagd, dat 
kan via een wijziging van de vergunning. Hierbij wordt wederom een antecedentenonderzoek 
gedaan 
 
Vraag PvdA: 
 
M.b.t. de opening en sluitingstijden zijn we hier graag een borging  zodat er geen 24 uur 
openstelling  mogelijk is nu of in de toekomst. We verwachten dit terug te zien in als apart 
hoofdstuk in de APV. 
 
Antwoord: 
 
De openingstijden zijn opgenomen in de APV. 
 
Op het gebied van handhaving en preventie zijn een aantal maatregelen in de goede richting 
gezet.  De APV is al aangepast voor het plaatsen van fietsen en brommers buiten de rekken 
bij het station Halfweg. In de praktijk blijken nog regelmatig deze buiten de toegewezen 
plekken te staan en de lift te belemmeren. In het kader van toegankelijkheid en veiligheid  
vragen wij  hier op te gaan handhaven en het niet alleen bij waarschuwen te laten. 
Uitgangspunt is dat de gemeente inzet op het handhaven via de publiekrechtelijke weg. 
Artikel 5.12 APV spitst zich toe op fout geparkeerde fietsen en gevaarlijk geparkeerde 
fietsen. 
 
Het college benadrukt dat handhaving op fout geparkeerde fietsen enkel gerechtvaardigd is 
als er aantoonbaar voldoende stallingplaatsen zijn. De indruk is dat er onvoldoende 
stallingsplaatsen zijn. 
 
Op dit moment vinden er tellingen plaats op verschillende momenten van de dag. Als uit de 
tellingen blijkt dat er inderdaad  onvoldoende stallingsplaatsen zijn, zal eerst uitbreiding 
moeten plaatsvinden.  
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Vraag D66: 
 
Wanneer wordt daadwerkelijk gestart met handhaving op verkeerd geplaatste fietsen bij het 
station Halfweg?  
 
Antwoord: 
 
Uitgangspunt is dat de gemeente inzet op het handhaven via de publiekrechtelijke weg. 
Artikel 5.12 APV spitst zich toe op fout geparkeerde fietsen en gevaarlijk geparkeerde 
fietsen.  
 
Vraag D66: 
 
Het college benadrukt dat handhaving op fout geparkeerde fietsen enkel gerechtvaardigd is 
als er aantoonbaar voldoende stallingsplaatsen zijn. De indruk is dat er onvoldoende 
stallingsplaatsen zijn.  
 
Antwoord: 
 
Op dit moment vinden er tellingen plaats op verschillende momenten van de dag. Als uit de 
tellingen blijkt dat er inderdaad onvoldoende stallingsplaatsen zijn, zal eerst uitbreiding 
moeten plaatsvinden.  
 
Vraag D66: 
 
Wanneer wordt er nu daadwerkelijk afgestemd richting raad hoe de problematiek met het 
dorpscentrum wordt aangepakt?  
 
Antwoord:  
 
Het dorpscentrum is niet het enige onderwerp dat bijzondere aandacht behoeft. In de directe 
omgeving zijn tevens veranderingen op komst voor het Rijnlandshuis, het Poldermanterrein 
en de winkelstrip aan de dr. W. Nijestraat. Het college is voornemens u op korte termijn te 
informeren over ontwikkelingen rond het dorpscentrum. Ook is de gedachte om voor de hele 
dorpskern van Spaarndam Oost inclusief de sportterreinen als uitwerking van de 
structuurvisie en het bestemmingsplan een beeldkwaliteit plan te maken, waarmee de 
dorpsontwikkeling in een meer integrale benadering wordt geplaatst, in plaats van ad hoc 
invulling op deelgebieden.  
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PROGRAMMA 2     VERKEER, VERVOER EN VEILIGHEID 

Vraag CDA 

Sluisjes: Wie betaalt het bureau dat de fondswerving gaat doen, of moet dat betaald worden 
uit de fondswerving? 

Antwoord: 

De inschakeling van een extern bureau voor de fondswerving voor de sluisjes wordt betaald 
door de gemeente. Daarbij hopen wij dat er dusdanige bedragen worden binnen gehaald dat 
hieruit ook de externe kosten worden gedekt. Die garantie is er echter op voorhand niet. 

Voor het strooiplan wordt een verhoging van € 20.000 voorgesteld. Wij willen dit onderbouwd 
zien met een plan van aanpak. Op basis van de ervaringen over de afgelopen  jaren wordt 
de post Gladheidsbestrijding  €  20.000,- hoger begroot. 

Vraag CDA: 

Ontwikkelingen rond de luchthaven Schiphol geven aanleiding tot bezorgdheid. De 
bestaande woningbouwplannen moeten voortgang kunnen vinden, met dien verstande dat 
meer aandacht moet worden gegeven aan starters.  

Antwoord:  

De gemeente is, samen met andere gemeentebesturen binnen het zogenaamde 20 Ke 
gebied en de provincie, intensief in overleg om te vermijden dat woningbouw in het kader 
van het nieuwe LIB Schiphol onmogelijk wordt gemaakt. De woningbouwplannen van de 
gemeente zijn daarbij uitgangspunt. Het standpunt wordt onderschreven dat woningen voor 
starters meer de nadruk moeten krijgen.  

Sugar City  

Vraag CDA: 

Volgens de media zou de ontsluiting van Sugar City een bedreiging zijn voor de 
snelfietsroute. Wie betaalt de ontsluiting van Sugar City en ziet het College ook een 
bedreiging voor de snelfietsroute?  

Antwoord : 

Het college heeft het standpunt dat SugarCity Investments BV de ontsluiting betaalt. Wij zien 
geen bedreiging voor de snelfietsroute aangezien de eisen voor de snelfietsroute 
meegenomen worden in een nog op te stellen ontwerp voor de ontsluiting.  
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Programma 2: Sluisjes   

Vraag CDA:  

Ten aanzien van de sluisjes te Halfweg is gevraagd wie het bureau betaalt dat de 
fondsenwerving gaat doen.  

Antwoord:   

Tot nu toe heeft de gemeente dat gedaan. Naarmate de uitwerking verder gestalte krijgt, 
wordt nader bezien waar de kosten kunnen worden ondergebracht.  

Groene Schip Houtrakpolder  

Vraag CDA:  

Met betrekking tot het Groene Schip is de vraag wanneer Staatsbosbeheer aan de 
herinrichting werkt, hoe de huidige stand van zaken is en wanneer de raad de plannen voor 
de herinrichting van de Houtrakpolder ter beoordeling krijgt voorgelegd.  

Antwoord:  

Gezien het opheffen van DLG als zelfstandige organisatie, heeft enige tijd onhelderheid 
bestaan over de overname van de centrale rol die DLG, ook vanuit de intentieovereenkomst, 
speelde. Ook is de positie van de provincie Noord-Holland nader uitgekristalliseerd. De 
provincie heeft een opgave aan natuurterrein te realiseren vanuit de voormalige EHS, thans 
bekend onder de naam Natuur Netwerk Nederland (NNN). De herinrichting van de 
Houtrakpolder is uitvoering van bestaand beleid. Het college is voluit bereid informatie te 
delen en te overleggen, maar er is geen afspraak dat plannen vooraf ter beoordeling aan de 
gemeenteraad moeten worden voorgelegd.  
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PROGRAMMA 3    ECONOMISCHE ZAKEN 

Vraag D66 

Ons aandeel in het Polanenpark moet er toe leiden, dat ook hier revenuen uit deze 
deelname voortvloeien. Wanneer kunnen wij de daadwerkelijke inkomsten hiervan 
verwachten? 

Kunnen wij nog een jaarverslag van het Polanenpark verwachten? 

Antwoord:  

Tot voor kort was er de zorg dat de deelname van de gemeente Haarlemmerliede en 
Spaarnwoude in het Polanenpark een financieel risico in zich zou kunnen houden. 

Met de komst van een aantal nieuwe bedrijven op het Polanenpark, zoals PostNL, ITSME en 
Molenaar is die zorg verdwenen en de huidige situatie is dat we uitgaan van 
kostendekkendheid. 

Wanneer zich nieuwe gegadigden melden kan sprake zijn van een omslag d.w.z. dat we in 
de toekomst middelen genereren uit het Polanenpark.  

Het jaarverslag is inmiddels verspreid. 
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PROGRAMMA 4    ONDERWIJS 

Vraag CDA: 
 
De verwoording van de uitvoering van de wettelijke plicht bij de onder 2. Genoemde 
doelstellingen, zullen door het College worden aangepast conform de letterlijke tekst van 
artikel 23 lid 4 van de Grondwet. 
Vraag: 
Deze tekst verwijst naar een wetsartikel, wellicht dat het College een iets heldere toelichting 
kan geven (bijvoorbeeld door de tekst van dit artikel er bij ? 
 
Antwoord:  
 
In de Grondwet staat (artikel 23 lid4) In elke gemeente wordt van overheidswege voldoend 
openbaar algemeen vormend lager onderwijs gegeven in een genoegzaam aantal openbare 
scholen. Volgens bij de wet te stellen regels kan afwijking van deze bepaling worden 
toegelaten, mits tot het ontvangen van zodanig onderwijs gelegenheid wordt gegeven, al dan 
niet in een openbare school. 
 

Vraag CDA: 
 
Door de verantwoordelijke portefeuillehouder is steeds gesteld dat de ontwikkeling van de 
brede school een zekere vorm van samenwerking was/is met de gemeente 
Haarlemmermeer.  
Waardoor ontstaat er nu een probleem over de begeleiding van de schoolbesturen? 
 
Antwoord:  
 
Er is geen sprake van een probleem over de begeleiding van de schoolbesturen, er wordt 
goed samengewerkt met de gemeente Haarlemmermeer.  
 

Vraag D66: 
 
Bij het basisonderwijs wordt onderzocht of de bijdrage gymnastiekleraar kan worden 
stopgezet, terwijl tegelijkertijd onderzocht wordt bij de overige onderwijstaken of de alcohol- 
en drugspreventie geïntegreerd kan worden. Beide taken zijn even belangrijk in het 
onderwijs. Is het mogelijk te onderzoeken of gym en voorlichting over alcohol- en 
drugspreventie gebundeld kunnen worden? 
 
Antwoord: 
 
Het is nog niet zeker of de voorlichting over alcohol en drugs op scholen wordt 
gecontinueerd. Er zijn berichten dat deze voorlichting juist averechts zou werken.  
In het preventief Jeugdbeleid wordt aandacht aan deze materie besteed. 
In de Bezuinigingstaakstelling 2013-2016 (MID012-004) staat o.m. 
“Ook het vergoeden van de kosten van vakonderwijs gymnastiek zal heroverwogen worden 
mede op basis van een vergelijking met de gang van zaken in de regio”. Hieraan geven we 
dus uitvoering. 
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Vraag GroenLinks: 
 
M.b.t. de Brede School wordt vermeld, dat onze gemeente en de gemeente 
Haarlemmermeer gezamenlijk optrekken ook voor wat betreft de inhoudelijke kant. 
Uit publicaties blijkt evenwel, dat Haarlemmermeer hier geen werk meer van wil maken, 
nadat gebleken was, dat de Brede Schoolgedachte op verschillende scholen in de 
Haarlemmermeer niet beklijft/ van de grond gekomen is. Onlangs werd gemeld, dat dit vls de 
Haarlemmermeer afhankelijk is van de inzet van de schoolbesturen en de motivatie van 
ouders. 
 
Heeft het college hiervan kennis genomen? Wordt de Brede Schoolgedachte door de 
betrokken scholen gedeeld? Welke plannen heeft het college thans om de Brede School 
inhoudelijk van de grond te krijgen? 
 
Antwoord: 
 
Ja, het college heeft hiervan kennis genomen. De Brede Schoolgedachte wordt door de 
schoolbesturen gedeeld. We gaan verder met het ingezette beleid. 
 
Logopedist: 
 
Vraag GroenLinks: 
 
Verricht onze logopedist ook taken voor de Internationale Taalklas, nu die door kinderen uit 
onze gemeente bezocht wordt? 
Zo niet, heeft de Taalklas daar behoefte aan? Zo ja, is het college bereid via een 
herschikking van taken logopedische steun te verlenen aan de Taalklas? 
 
Antwoord: 
 
Op dit moment niet, maar bezien wordt of zij hierin wel een rol kan gaan vervullen, dus ja, 
het college is zeker bereid en al doende om naar een herschikking van taken te kijken.      
(Nb. Op dit moment verblijven twee kinderen voor de duur van zes maanden in de ITK) 
 

Vraag PvdA: 
 
Voor kinderen met een handicap of gedragsproblemen is  er een nieuw stelsel voor passend 
onderwijs. Dit legt een verplichting bij de scholen om een passende plek te bieden. Wij willen 
verzoeken het welzijn van het kind te bewaken. Dit is niet alleen een taak van het onderwijs. 
Ook de gemeente heeft hier haar eigen verantwoordelijkheid m.b.t. de jeugd. Zijn er binnen 
deze gemeente verzoeken geweest tot passend onderwijs ? Zo ja,  heeft dit geleid afwijzing 
door de eigen  scholen ? 
 
Antwoord: 
 
Vanuit het passend onderwijs beleid is de basisschool verantwoordelijk voor kinderen ook als 
er sprake is van een handicap of gedragsproblemen. Afwijzen is dus geen optie. 
Ondersteuning wordt zoveel mogelijk ambulant op school gegeven.  Wel is het mogelijk dat 
geconstateerd wordt dat een kind beter thuis is op een school voor special onderwijs.  
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PROGRAMMA 5    CULTUUR EN RECREATIE 

Vraag CDA: 
 
Het is van ontzettend groot belang dat kinderen contacten leggen met kinderen uit andere 
landen. Landen waar sprake is van een andere cultuur en een andere vorm van 
samenleving.  
 
Deelt het college dit standpunt en bestaat er bij het college de bereidheid om het voorstel om 
de subsidie voor de jumelage in vier tijd af te bouwen alsnog nader te overwegen en daar 
door mee te blijven werken aan de uitwisseling tussen onze scholen en de scholen in 
Lanckorona? 
Zal de continuïteit van de jumelage, als onderwerp worden meegenomen bij de toekomstige 
besprekingen in het kader van onze gemeentelijke toekomst? 
 
Antwoord: 
 
Het college deelt het standpunt, maar ziet zich ook gesteld voor een door de gemeenteraad 
geaccordeerde bezuinigingsopdracht. Indien de raad het belangrijk vindt dat de gemeente de 
jumelages financieel blijft steunen, zal daarvoor budget beschikbaar moeten worden gesteld. 
De jumelages kunnen op zich ook zonder tussenkomst van de gemeente blijven bestaan. De 
jumelagescommissie zal dan zelf naar sponsoren moeten zoeken. 
De jumelages zijn geen hoofdonderwerp van gesprek tijdens de besprekingen in het kader 
van de gemeentelijke toekomst. 
 

Vraag PvdA: 
 
Het afbouwen in 4 jaar van de subsidie van de jumelage  is pijnlijk. Is er momenteel zicht op 
wat dit in de praktijk gaat betekenen ? En dan met name voor de minder draagkrachtige 
kinderen in Polen? 
 
Antwoord: 
 
Het afbouwen geschiedt in het kader van een door de raad geaccordeerde 
bezuinigingsronde. De jumelages hoeven niet te eindigen, indien er andere sponsoren 
worden gevonden. 
 

Vraag D66: 
 
Gelet op allerlei ontwikkelingen op ict - gebied kun je je afvragen in hoeverre een bibliotheek 
in een dorpscentrum nog levensvatbaar is. Zijn hier al concrete afspraken over gemaakt?  
 
Antwoord: 
 
Nog geen concrete afspraken. De bibliotheek kan veel meer betekenen voor de 
maatschappij. Daarover is de gemeente in overleg met de bibliotheek, maar e.e.a. is ook 
weer afhankelijk van de ontwikkelingen met betrekking tot het dorpscentrum. 
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PROGRAMMA 6    SOCIALE VOORZIENINGEN 

Vrijwilligersmatching. 
 
Vraag CDA: 
 
Met de dorpsraden is overleg gevoerd. Hieruit is gekomen dat ook gekeken moet worden 
naar de keuze van o.a. Haarlemmermeer als het gaat om de woonkern Halfweg. 
Hoe staat dat met de overige dorpskernen? 
 
Antwoord:  
 
Haarlemmerliede en Spaarnwoude is te klein om zelf een dergelijk systeem op te zetten. 
Onderzocht is of we kunnen aansluiten bij een buurgemeente. Haarlem gebruikt ‘BUUV’ en 
Spaarndam kan hier ook al gebruik van maken. Haarlemmermeer (Zwanenburg) heeft 
onlangs gekozen voor ‘zorgen voor elkaar’. Voor onze gemeente is het daarom niet haalbaar 
om te kiezen voor één systeem. Op dit moment wordt gekeken wat de beste oplossing is.  
 
Centrum voor jeugd en Gezin. 
 
Vraag CDA: 
 
Er zijn vier CJG coaches actief in onze gemeente, in totaal hebben zij 15 uur per week. 
Daarnaast is er een CJG coördinator voor 2 uur per week. 
Worden er door deze coaches rapportages opgesteld en zo ja zijn deze ter beschikking van 
de verantwoordelijke portefeuillehouder? Kan de raad hier ook kennis van nemen? 
 
Antwoord: 
 
Er zijn geen aparte rapportages; de informatie wordt verwerkt in de kwartaalrapportages.  
 

Welzijnscoach en het Wmo-loket.  
 
Vraag CDA: 
 
Op korte termijn wordt daarom bekeken of uitbreiding van de uren van de welzijnscoach 
mogelijk en wenselijk is. 
Bij uitbreiding van het aantal uren zal waarschijnlijk geen discussie ontstaan over de 
wenselijkheid, de vraag is echter: hoe moet een en ander betaald worden en kan het College 
hier nadere informatie over geven?  
 
Antwoord: 
 
Dat wordt nu bekeken.  
 
Opvangasielzoekers / vergunninghouders 
 
Vraag CDA: 
 
In de loop van dit jaar is gebleken dat de stroom vluchtelingen/asielzoekers in Europa veel 
en veel groter is dan ooit te voren. Binnen de Europese Unie zijn afspraken gemaakt over de 
verdelingen van deze vluchtelingen over de landen die behoren tot de EU. In Nederland zijn 
ondertussen een aantal noodopvangcentra opgericht. Deze noodopvangcentra lijken niet 
geschikt voor huisvesting gedurende het winterseizoen.  
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Tijdens de laatste raadsvergadering, ultimo september is onder andere de mogelijkheid 
genoemd van tijdelijke huisvesting in noodwoningen en/of wooncontainers. Heeft het college 
hier al een standpunt over ingenomen? Wat zijn de resultaten van het overleg met onze 
“buurgemeenten”? 
Als er daadwerkelijk statushouders de mogelijkheid wordt geboden zich in onze gemeente te 
vestigen, hoe wordt dan de scholing en inburgering geregeld, worden hier nieuwe budgetten 
voor ter beschikking gesteld of komt er compensatie via de COA? 
 
Antwoord: 
 
De overleggen lopen nog en op dit moment (14 oktober) is er nog geen definitief standpunt 
ingenomen. Het is nog te vroeg om op alle vragen een antwoord te geven.  
 
Vraag D66: 
 
In 2015/2016 wordt gewerkt aan het nieuwe Regionale Actieprogramma (RAP) 2016-2020. 
Doordat tijdens de thema-avond over de woningbouwplannen een duidelijk “neen” werd 
gegeven door Ymere voor het bouwen van sociale huurwoningen tot 2020, dient er blijkbaar 
een andere weg te worden bewandeld om de minder draagkrachtigen aan een woning te 
helpen. Op welke manier denkt het College hieraan gehoor te geven? Het is in onze ogen 
zeker de moeite waard om nog eens een budget voor de startersleningen beschikbaar te 
stellen nu het nog kan, mede gelet op het feit dat de hypotheekvoorwaarden zijn bijgesteld. 
 
Antwoord: 
 
In het kader van de vluchtelingenproblematiek wordt gesproken over het uitbreiden van 
(tijdelijke) woningen voor minder draagkrachtigen. Dit kan ook van invloed zijn voor de 
autochtone bevolking. 
 
Antwoord: 
 
Er is nog budget voor een starterslening. Indien er een aanvraag voor een starterslening 
wordt gedaan en toegekend, zal het college een voorstel voorleggen aan de raad t.a.v. 
nieuw budget voor startersleningen.    
 
 
Vraag D66: 
 
Kunnen ouderen die zonder baan zitten niet eens benaderd worden en er op worden 
gewezen, dat vrijwilligerswerk niet helemaal onbetaald blijkt te worden? 
 
Antwoord: 
 
In onze gemeente worden vrijwilligers niet betaald. 
 
Vraag D66: 
 
De kosten van de buurtcoach bedragen voor 10 uur werk per week € 21.417,00 op jaarbasis 
(36 uur per week) dus € 77.101,20. Dit lijkt ons erg veel. 
 
Antwoord: 
 
Buurtsportcoach kost voor 10 uur: € 21.417,- (in 2015) Dit zijn 10 klokuren die ingekocht 
worden bij Meerwaarde en iedere week effectief beschikbaar zijn. Verlof, scholing en overige 
werkzaamheden gaan dus niet af van de 10 uur.                                                                  
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Het bedrag kan je dus niet vermenigvuldigen naar 1 fte. In rekening gebrachte uur-prijs 
bedraagt:  € 59,31. Uren die niet besteed worden, worden niet in rekening gebracht. 
 
Vraag D66: 
 
Voor de opvang van de asielzoekers/vergunninghouders voor 2016 moet nog een 
aanvullende dekking worden gevonden, de € 2.000,00 bijdrage COA is toch verhoogd naar € 
6.000,00 per persoon? 
 
Antwoord:  
 
De COA bijdrage is bedoeld voor de maatschappelijke begeleiding van inburgering plichtige 
asielgerechtigden. De bijdrage is juist per 1 januari 2014 verlaagd naar €1000,- per persoon. 
 
Vraag D66: 
 
Het dorpscentrum mag naast het basisbedrag een subsidie aanvragen voor andere 
activiteiten. Kan dit ook voor de airco in het gebouw? 
 
Antwoord: 
Nee, dat is geen activiteit. 
 
Vraag D66: 
 
De prestatieafspraken met Ymere: Gaat het College ook aandacht schenken aan de huidige 
ongewenste praktijk om vrijkomende woningen te upgraden en als vrije sector woning te 
verhuren? Gaat het College Ymere eraan houden dat zij beloftes hebben gedaan v.w.b. de 
woningbouw van de Mientekade? 
 
Antwoord: 
 
Ja en ja. 
De Raad van State heeft met de nieuwbouwplannen ingestemd. In het voorjaar van 2015 is 
gestart met de voorbereidingswerkzaamheden ten behoeve van de aanpassingen in zowel 
ondergrondse – als bovengrondse infrastructuur. De benodigde aanvragen van verschillende 
omgevings- en watervergunningen zijn gedaan en zijn in procedure. Tevens hebben de 
nutsbedrijven opdracht om hun werkzaamheden te engineeren  en in te plannen. Het 
bewonerscomité heeft zijn bijdrage geleverd betreffende de groeninrichting. De procedure 
van de aanbesteding voor de inrichting van de buitenruimte is in gang gezet met Stichting 
RIJK. Onlangs is er overleg geweest met de directie van Ymere om de uitvoeringsplannen 
samen te stellen. 
 
Vraag D66: 
 
Als laatste en dat was vorig jaar ook het geval:  
Wil het College nog een APV maken, een boeteregeling instellen voor de overlast van 
paardenuitwerpselen binnen onze gemeente?  
 
Antwoord: 
 
Dit staat al een aantal jaren in de APV (artikel 2.58a). 
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Vraag GroenLinks: 
 
Is inmiddels het jaarverslag m.b.t. het functioneren van de verwijsindex beschikbaar, zoals is 
aangekondigd? 
 
Antwoord: 
Ja, deze wordt ter informatie(C-stuk) binnenkort naar uw raad gezonden.  
 

Vraag PvdA: 
 
Wij zijn voorstander om in het kader van de participatiewet juist bij de uitvoering van bv het 
groenstructuurplan organisaties als bv Paswerk in te zetten.  Worden er inmiddels bij de 
gemeente al werknemers volgens de participatiewet geplaatst? 
 
Antwoord: 
 
Op dit moment nog niet 
 
Vraag PvdA: 
 
In het kader van wederkerigheid  is het uitgangspunt dat van de persoon een wederdienst 
kan worden gevraagd. We stellen dat  dit naar het kunnen van de persoon  moet zijn.  Echter 
ook dat daarbij geen onderscheid mag worden gemaakt  in sociale klasse en 
opleidingsniveau.  Wordt er inmiddels al gewerkt met wederkerigheid? 
 
Antwoord: 
 
Ja, al jaren. 
 
Vraag PvdA: 
 
De welzijnscoach lijkt door de transitie van de WMO een tijdsverschuiving binnen het pakket 
te hebben ten koste van het stuk welzijn. Echter de buurt sportcoach functioneert ook als 
achterwacht voor de welzijnscoach. Hoe verhouden deze uren zich binnen zijn pakket? 
Sport, bewegen en welzijn zijn naast de Wmo problematiek belangrijke terreinen. Hoe gaat u 
er voor zorg dragen dat het niet ondergesneeuwd raakt? 
 
Antwoord: 
 
20 uur welzijnscoach, 10 uur buurt(sport)coach. De welzijnscoach kan zich wat meer richten 
op de Wmo-kant en de buurt(sport)coach vervult een meer algemene taak. 
 
Vraag PvdA: 
 
Lukt het de gemeente  met complexe problematiek van kinderen en jongeren om te gaan. 
Want door de taakstelling  van een efficiëntere en effectievere hulpverlening  mogen er geen 
kinderen tussen wal en schip vallen. Wordt er tijdig aan de bel getrokken en komen de CJG 
coaches voldoende uit met hun uren? 
 
Antwoord: 
 
Wij zijn het hier grondig mee eens! In december is er een evaluatie en naar verwachting zal 
daaruit komen dat er meer uren voor de CJG coaches moeten komen. 
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PROGRAMMA 7     VOLKSGEZONDHEID EN MILIEU 

Vraag D66 

Het Groene Schip wordt op dit programma toegelicht. Waar worden de baten verantwoord?  

Vraag GroenLinks 

Waar staan de inkomsten uit het Groene Schip geboekt? Wie financiert na 2017 het geschikt 
maken van het Groene Schip voor gebruik?  

Antwoord: 

De bijdrage van Afvalzorg ad €. 67.000 ex BTW wordt geadministreerd op het project 
Groene Schip (Beheerstaaknummer 6.830.28.3).  

De door de gemeente hieruit voortvloeiende (met name toezichts-)taken zijn omschreven in 
de tussen partijen gesloten overeenkomst.  

Vraag CDA 

De scheiding van afval is vooral een zaak van de burgers, maar ook van het bedrijfsleven. 
Wanneer is dit plan van aanpak gereed om besproken te worden in de Raad. Welke 
maatregelen denkt het college te kunnen realiseren om de scheiding van afval bij de bron te 
verbeteren. Op 3 december vindt er een thema-avond plaats (onder voorbehoud). 
Voorafgaand aan de avond ontvangt de raad een concept verbetervoorstel afvalinzameling. 
Dit stuk is het uitgangspunt van de discussie die deze avond zal plaatsvinden met 
Meerlanden, de dorpsraden/-verenigingen en de milieuraad. Na de thema-avond volgt een 
definitief raadsvoorstel voor verbetering afvalscheiding. 

Het uitbreiden van de  elektrische  oplaadpalen  en dan m.n. voor Halfweg en het  
stationsgebied zoals door ons  is voorgesteld is helaas nog niet gerealiseerd. We 
verwachten dat dit komend jaar wel lukt. We zijn op dit moment in overleg met een bedrijf 
voor het plaatsen van openbare laadpalen, zonder een financiële investering van de 
gemeente. Binnenkort volgt er een voorstel. 

Het blijkt dat deze gemeente nog veel kan halen op het gebied van afvalscheiding. We 
wachten uw  voorstellen hierin af. We willen wel meegeven dat juist de aanwezigheid van  
afvalcontainers in het hele gebied het zonder betaling  bijdraagt aan het tegen gaan van 
zwerfvuil. Het uitbreiden van het aantal plastic inzamelpunten zal zeker bijdragen aan een 
betere afvalscheiding. Op 3 december vindt er een thema-avond plaats (onder voorbehoud). 
Voorafgaand aan de avond ontvangt de raad een concept verbetervoorstel afvalinzameling. 
Dit stuk is het uitgangspunt van de discussie die deze avond zal plaatsvinden met 
Meerlanden, de dorpsraden/-verenigingen en de milieuraad. Na de thema-avond volgt een 
definitief raadsvoorstel voor verbetering afvalscheiding. 

Wordt het geen tijd om een duurzaamheidvisie te ontwikkelen?  

Antwoord: 

Wij zien voor de gemeente, mede gezien de financiële positie, geen ruimte voor initiatieven 
op dit punt. In dien zich mogelijkheden aandienen in regionaal verband aan te haken, zullen 
wij deze op hun merites beoordelen. 

Wij zien een toename in de kosten voor afvalverwijdering mede veroorzaakt door 
toenemende kosten van de contractpartner die als oorzaak weer aangeeft dat er niet 
voldoende gescheiden wordt binnen de gemeente. Wij verwachten van het college op beide 
items, dus kostenstijging en scheiding, een proactieve houding aan te nemen. Op 3 
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december vindt er een thema-avond plaats (onder voorbehoud). Voorafgaand aan de avond 
ontvangt de raad een concept verbetervoorstel afvalinzameling. Dit stuk is het uitgangspunt 
van de discussie die deze avond zal plaatsvinden met Meerlanden, de dorpsraden/-
verenigingen en de milieuraad. Na de thema-avond volgt een definitief raadsvoorstel voor 
verbetering afvalscheiding. 

Als het plan afvalscheiding succesvol is, zal hiermee de hoeveelheid restafval aanzienlijk 
afnemen en daarmee  ook de kosten voor het verbranden. 

Vraag VVD: 
 
Aangaande de nu gehanteerde uitvliegroute NDAP2 van Schiphol, verzoeken wij het college 
hier tegen te blijven ageren in welk gremium dan ook. Dit geldt in dezelfde mate voor de 
geluidsschermen langs de A9. De overlast neemt alleen maar toe en dat kan in de ogen van 
de VVD niet door blijven gaan. Dit schaadt de leefbaarheid in onze kernen. 
 
Antwoord: 
 
In 2011 heeft Rijkswaterstaat spitsstroken op de A9 in beide richtingen aangelegd. Deze 
aanleg maakt onderdeel uit van het programma Spoedaanpak wegen. 
Tegelijkertijd is de A9 voorzien van  een geluidscherm van 150 meter lang en één meter 
hoog ter hoogte van de Spaarndammerdijk. De hoogte en lengte van dit geluidsscherm is 
gebaseerd op de resultaten van de berekeningen. 
 
Daarnaast heeft Rijkswaterstaat  als gevolg van het Wegaanpassingsbesluit A9 Velsen – 
Raasdorp en Badhoevedorp – Raasdorp in 2015 gevelisolatie onderzoek laten uitvoeren bij 
meerdere woningen langs de A9. De uitkomst van dit onderzoek was dat er geen enkele 
woning in aanmerking kwam voor gevel isolerende voorzieningen. 
 
Gezien de financiële positie is er geen ruimte voor een uitgebreide duurzaamheidsvisie, dat 
is spijtig.  
Indien zich mogelijkheden aandienen in regionaal verband aan te haken, zullen wij deze op 
hun merites beoordelen. 

Vraag CDA: 

 Afvalscheidingsadvies. In 2015 is gestart met het opstellen van een plan van aanpak om het 
resultaat qua afvalscheiding te verbeteren.  

De scheiding van afval is vooral een zaak van de burgers, maar ook van het bedrijfsleven. 
Wanneer is dit plan van aanpak gereed om besproken te worden in de Raad. Welke 
maatregelen denkt het college te kunnen realiseren om de scheiding van afval bij de bron te 
verbeteren?  

Antwoord: 

Op 3 december vindt er een thema-avond plaats (onder voorbehoud). Voorafgaand aan de 
avond ontvangt de raad een concept verbetervoorstel afvalinzameling. Dit stuk is het 
uitgangspunt van de discussie die deze avond zal plaatsvinden met Meerlanden, de 
dorpsraden/-verenigingen en de milieuraad. Na de thema-avond volgt een definitief 
raadsvoorstel voor verbetering afvalscheiding.  
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Vraag CDA: 

Het Groene Schip: Tot op heden heeft Staatsbosbeheer niets gedaan aan de herinrichting 
van de Houtrakpolder. Hoe is de huidige stand van zaken en wanneer krijgen wij als raad de 
plannen voor de herinrichting van de Houtrakpolder te beoordeling voorgelegd? (volgt)  

Antwoord: 

Volgt 

Vraag CDA: 

Dokter W. Nijestraat en Ringweg Spaarndam  

Verplaatsen tennispark ten behoeve van woningbouw. In hoeverre is hier contact over met 
de tennisvereniging? Wie gaat de aanleg van de nieuwe tennisbanen betalen? In hoeverre 
vormt de geluidsoverlast van de A9 een probleem bij de ontwikkeling van deze plannen?  

Antwoord:  

Er zijn verkennende gesprekken gevoerd met de Tennisvereniging. 

Vraag CDA: 

Gemeenlandshuis.  

Wat is de reactie van onze Monumentencommissie op de tot nu toe bekende plannen?  

Antwoord:  

De Monumentencommissie heeft eind 2014 ingestemd met de huidige plannen. In december 
zal er een nieuw plan worden gepresenteerd om een museum te vestigen in het 
Gemeenlandshuis. De monumentencommissie heeft hier nog geen mening over kunnen 
vormen, maar staat positief tegenover de plannen met de kanttekening dat er een oplossing 
moet worden gevonden voor het parkeren.  

Opmerking VVD: 

Alle projecten die nu bekend zijn moeten eerst worden afgewerkt voordat nieuwe projecten 
van enige omvang worden opgestart.  

Antwoord:  

Er zal selectief worden omgegaan met nieuwe projecten van enige omvang. Hierover zal in 
een vroeg stadium met de gemeenteraad worden overlegd.  

Vraag CDA: 

Wij blijven ons zorgen maken over het behoud van de groene buffer. Naast de al bestaande 
zorgen komt er weer nieuwe bij. Denk hierbij aan de voorgestelde toename van de 
nachtvluchten. We ondersteunen het college in haar optreden tegen deze verslechteringen.  
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De verrommeling in het buitengebied blijft een aandachtpunt. We waarderen het dat 
inmiddels een start is gemaakt met handhaving.  

We zien graag dat er op de verlichting kan worden bespaard. We vinden dat wanneer de 
gemeente het milieu en de groene buffer hoog heeft zitten, juist op lichtvervuiling, stroom en 
energie kan besparen. Daarom zijn we verheugd met de overstap naar de LED verlichting.  

Het uitbreiden van de elektrische oplaadpalen en dan met name voor Halfweg en het 
stationsgebied zoals door ons is voorgesteld is helaas nog niet gerealiseerd. We verwachten 
dat dit komend jaar wel lukt.  

Antwoord:  

We zijn op dit moment in overleg met een bedrijf voor het plaatsen van openbare laadpalen, 
zonder een financiële investering van de gemeente. Binnenkort volgt er een voorstel.  

.  
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PROGRAMMA 8   RUIMTELIJKE ORDENING EN VOLKSHUISVESTING 

Vraag GroenLinks : 

Er wordt geprocedeerd over het bestemmingsplan Buitengebied. De onenigheid bestaat al 
heel lang en wordt niet weggenomen als er een uitslag is. Is het college bereid een 
arbitragepoging te doen, bijvoorbeeld door een onafhankelijke derde.  

Antwoord:  

Bij bestuursbesluiten zijn altijd belanghebbenden die niet volledig tevreden zijn gesteld. Het 
is een illusie te verwachten dat dit kan worden vermeden. In het geval van het 
bestemmingsplan Buitengebied is door het gemeentebestuur zorgvuldig en begripvol 
geopereerd. In het stadium van voorontwerp hebben belanghebbenden reeds hun wensen 
kenbaar gemaakt. Dit is voortgegaan tot in het stadium van vaststelling door uw raad. 
Verreweg de meeste wensen zijn ingewilligd. Een aantal wensen ging duidelijk te ver in 
verhouding tot ander rijks- of provinciaal beleid, of het bestuurlijk oordeel van de gemeente. 
Naar de mening van het college gaan de geschillen over Buitengebied die nu nog resteren 
vooral over aangelegenheden waarbij provinciaal belang rechtstreeks in het geding is. Die 
lenen zich niet voor arbitrage, aangezien de uitkomst van de arbitrage niet kan zijn het opzij 
zetten van het provinciaal beleid.  

Vraag PvdA  

Op het gebied van handhaving en preventie zijn een aantal maatregelen in de goede richting 
gezet. De APV is al aangepast voor het plaatsen van fietsen en brommers buiten de rekken 
bij het station Halfweg. In de praktijk blijken nog regelmatig deze buiten de toegewezen 
plekken te staan en de lift te belemmeren. In het kader van toegankelijkheid en veiligheid 
vragen wij hier op te gaan handhaven en het niet alleen bij waarschuwen te laten.  

Uitgangspunt is dat de gemeente inzet op het handhaven via de publiekrechtelijke weg.  

Artikel 5.12 APV spitst zich toe op fout geparkeerde fietsen en gevaarlijk geparkeerde 
fietsen.  

Het college benadrukt dat handhaving op fout geparkeerde fietsen enkel gerechtvaardigd is 
als er aantoonbaar voldoende stallingsplaatsen zijn. De indruk is dat er onvoldoende 
stallingsplaatsen zijn.  

Op dit moment vinden er tellingen plaats op verschillende momenten van de dag. Als uit de 
tellingen blijkt dat er inderdaad onvoldoende stallingplaatsen zijn, zal eerst uitbreiding 
moeten plaatsvinden.  

We waren verheugd dat de financiering van de snelle fiets route door onze gemeente rond 
is. Dat er eindelijk naar jaren van praten daadwerkelijk de schop in de grond kan. Echter tot 
onze verbazing is  

hier nog niets van te bemerken. Wanneer gaan de werkzaamheden voor deze fietsroute 
daadwerkelijk van start?  
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Antwoord:  

Eind juli 2015 heeft het ministerie I&M akkoord gegeven aan Provincie Noord - Holland. Wij 
zijn nu nog in afwachting van beschikking PNH. Als de beschikking binnen is moeten de 
maatregelen eerst verder uitgewerkt worden voordat deze gerealiseerd kunnen worden. De 
maatregelen worden gerealiseerd in 2016 en 2017.  

Vraag PvdA:  

Voor het strooiplan wordt een verhoging van € 20.000 voorgesteld. Wij willen dit onderbouwd 
zien met een plan van aanpak.  

Antwoord: 

Op basis van de ervaringen over de afgelopen jaren wordt de post Gladheidsbestrijding € 
20.000,- hoger begroot.  
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PROGRAMMA 9    ALGEMENE DEKKINGSMIDDELEN 

Programma 9 

Vraag D66 

Het uitgangspunt dat een begroting altijd sluitend moet zijn, behoeft niet altijd een doel op 
zich te zijn, zeker als je in het vorige jaar een positief saldo van ruim een half miljoen hebt 
gerealiseerd. 

Antwoord: 

De BBV - voorschriften en het standpunt van de provincie Noord – Holland luiden dat 
gemeenten dienen te beschikken over een reëel  sluitende begroting en een reëel sluitend 
meerjarenperspectief.  

Dit is een doel op zich want wanneer dit evenwicht ontbreekt zal sprake zijn van preventief 
provinciaal toezicht (Toezicht vooraf). 

Het overschot op een jaarrekening kan door de gemeenteraad worden bestemd voor de 
eenmalige dekking van kosten in komende jaren.  

Vraag D66 

De hondenbelasting wordt met twee procent verhoogd. Er zijn gemeenten waar deze 
belasting is afgeschaft. In hoeverre denkt het College dat dit nog hanteerbaar blijft? 

Antwoord:  

Door de rechter is recent bevestigd dat de hondenbelasting (evenals b.v. de OZB, de 
Toeristenbelasting en de Forensenbelasting) volgens de Gemeentewet een algemene 
belasting is m.a.w. dat hier geen prestatie door de gemeente tegenover hoeft te staan. Dat is 
wel het geval bij retributies (zoals de afvalstoffenheffing, rioolrechten en leges) wel het geval 
is. 

Er zijn inderdaad gemeenten die de hondenbelasting hebben afgeschaft en de inkomsten 
daaruit  hebben verwerkt in de OZB tarieven. Ons College overweegt  vooralsnog geen 
voorstellen dit voorbeeld te volgen. 

Vraag D66 

Er staat in de Inleiding  dat wij als gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude vallen onder 
repressief toezicht (dus controle achteraf). Waarom dan die zinsnede erachter over 
preventief toezicht?  

Antwoord: 

Voor het jaar 2015 valt de gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude onder het repressief 
provinciaal toezicht. Voor 2016 zal de provincie Noord – Holland, op basis van de ter 
goedkeuring in te zenden Begroting 2016, opnieuw een afweging maken. De gevolgen, 
wanneer die afweging tot een ander oordeel komt dan in 2015, worden hier benoemd. 
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Vraag D66 

De begroting is sluitend met een kleine post Onvoorzien. Echter er is geen budget 
meegenomen voor: 

‐ Extra kosten voor de BOA uitbreiding 
‐ Kosten beheersplan openbare verlichting 
‐ Kosten wegenbeheersplan 
‐ Hoe denkt het College deze uitgaven te kunnen dekken? 

Antwoord: 

Bij deze voorstellen, waarbij nieuwe kosten worden geraamd, zal de dekking van de kosten 
door de gemeenteraad geregeld moeten worden. 

De kosten van het beheersplan openbare verlichting zijn overigens wel meegenomen in de 
Begroting 2016 en volgende jaren. Dat geldt ook voor de kosten van uit het 
wegenbeheersplan, maar dan uitsluitend voor 2016. In het meerjaren investeringsplan is de 
dekking voor 2017 en volgende jaren geput uit de algemene reserve. 

Overigens zullen wij in december een voorstel met u bespreken om te komen tot een 
herschikking van de reserves. Daaruit kan dekking ontstaan voor nieuwe uitgaven in de 
komende jaren. 

Constatering VVD: 

De algemene uitkering zal afnemen, de komende jaren ook zullen de inkomsten uit de 
geplande projecten ontoereikend zijn om alle kosten te dekken.  

Antwoord: 

De septembercirculaire voor 2016 en volgende jaren laat een daling van deze belangrijkste 
inkomstenbron voor de gemeenten zien voor 2015, een beperkte vooruitgang op korte 
termijn (2016 -2019) en een stevige vooruitgang op de lange termijn (2020). Wij zullen de 
(positieve) gevolgen voor 2016 meenemen in de 1e suppletoire voor 2016. 

Vraag PvdA 

Bij de begroting voor 2014 hebben wij het antwoord van b & w als een positieve beoordeling 
van ons voorstel tot het instellen van een forensenbelasting beschouwt, ook al is het 
voorspelbaar dat een beperkt deel van de eigenaren de belasting ontwijkt. Bij de begroting 
2015 is toegezegd het daadwerkelijk te onderzoeken. 

Inmiddels bent u met de voorbereiding tot invoering van de forensenbelasting al een eind op 
weg. We verwachten dan ook dat medio november dat de raad kan besluiten dit in te voeren. 

 Antwoord: 

Wij zullen nog dit jaar een voorstel aan de raad doen over het eventueel invoeren van een 
forensenbelasting.  

Vraag PvdA 

Verder willen we het college aanbevelen om bij eventuele tekorten op de begroting, naast de 
invoering van forensenbelasting, te onderzoeken of grote evenementen binnen de 
gemeentegrenzen niet een bijdrage kunnen leveren, b.v. een vermakelijkhedenretributie. 
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Antwoord:   

De gemeente heft leges voor het afgeven van vergunningen voor evenementen die 
maximaal kostendekkend mogen zijn. Een voorstel om deze tarieven neerwaarts bij te 
stellen is besproken in de oktoberraad. Een hogere - of aanvullende heffing is wettelijk niet 
mogelijk omdat het een retributie betreft.  
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PARAGRAFEN 

Paragraaf bedrijfsvoering 

Vraag CDA 

Hoe is het mogelijk dat gedurende een periode van 20 jaar het functiewaarderingssysteem 
niet ge – update is? 

Antwoord: 

Het functiewaarderingssysteem voldeed ondanks dat er geen vernieuwingen werden 
doorgevoerd. Met een fusie in zicht en door de nieuw ontwikkelde systemen op dit terrein  is 
het tijd om aan te sluiten bij de nieuwe ontwikkelingen waarbij een harmonisatie met de 
regelingen in de regio voorop staat. 

Vraag CDA 

Het besluit is genomen dat we streven naar een bestuurlijke fusie van de gemeente. 
Landelijk circuleren er voor een dergelijk proces bepaalde termijnen. Gezien de betrekkelijk 
korte duur van een dergelijk fusieproces is de vraag gerechtvaardigd of er nog een 
opleidingsbudget gehanteerd moet worden. 

Antwoord: 

Er zijn tal van nieuwe ontwikkelingen die nopen tot bijscholing van het personeel zoals de 
uitvoering van de transities, de invoering van nieuw wetgeving zoals de 
vennootschapsbelasting en personele aangelegenheden.  Juist in de aanloop naar een fusie 
blijkt, ook in onze gemeente,  dat personeelsleden aanvragen doen voor het volgen van een 
studie om zich voor te bereiden op de nieuwe situatie. 
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Verslag onderzoek door de technische Commissie van de Programmabegroting 2015  

d.d. 1 oktober 2015. 

Aanwezig: 

De heer B. Graal, wethouder 

De heer H. van Dijk, raadslid D66 

De heer L. van Eijndhoven, Habets Advies en Ontwikkeling 

Mevrouw P. Habets, Habets Advies en Ontwikkeling 

Mevrouw D. Kerkhoff, raadslid PvdA 

De heer H. Koelman, raadslid CDA 

De heer H. Mikkers, steunfractie VVD 

De heer R. van Schie, raadslid CDA / voorzitter commissie Raadsvoorbereiding 

De heer M. Tjallema, steunfractie PvdA / voorzitter Rekenkamercommissie 

De heer I. Volder, steunfractie D66 

De heer G. Wéhkamp, raadslid GroenLinks 

De heer H. Werner, raadslid VVD, voorzitter Technische commissie 

De heer F. van Elst, hoofd afdeling Middelen 

Er wordt een korte voorstelronde gehouden. Mevrouw Habets en de heer van Eijndhoven 
zijn toehoorders ter voorbereiding van de met de gemeenteraad te houden training 
gemeentefinanciën en begroting op donderdag 8 oktober aanstaande. 

Hierna licht het hoofd middelen toe: 

Doel van technische commissie is dat het voor een ieder duidelijk is wat er in de 
Programmabegroting 2016 staat. Wat de bestuurders er vervolgens van vinden is vanavond 
niet aan de orde. Dat kan in de commissie Raadsvoorbereiding naar voren gebracht worden 
en uiteraard in de algemene beschouwingen c.q. bij de behandeling van de begroting 2016 
in de gemeenteraad.  

Om aan te geven dat er geen enkel politiek karakter aan de avond zit worden uw vragen 
ambtelijk beantwoord en is de portefeuillehouder vanavond in principe toehoorder. 

Afgesproken wordt dat er een beknopt verslag wordt gemaakt van het besprokene. De 
antwoorden op de technische vragen, die vanavond niet direct beantwoord kunnen worden, 
zullen in ieder geval in het verslag worden opgenomen. Omdat de comptabele niet aanwezig 
kan zijn bij de technische behandeling zullen er wellicht wat meer vragen dan gebruikelijk 
worden beantwoord met “dat zoeken we op”. 

Sinds 2014 wordt het college – en raadsprogramma niet langer integraal per hoofdfunctie 
weergegeven. Er wordt volstaan met een verwijzing. De raad heeft aangegeven dat dit de 
omvang en leesbaarheid van de Programmabegroting ten goede is gekomen. 

Zoals elk jaar is er ook dit jaar sprake van een verschuiving in de urenbesteding van het 
ambtelijk apparaat. Hoewel de totale personeelslasten dan gelijk blijven is dan een 
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kostenverschuiving zichtbaar van de ene - naar een andere taak. De techniek en 
systematiek  van de toerekening van de overheadkosten is niet gewijzigd.   

Per programma wordt een overzicht gegeven van incidentele baten en lasten. Een eis uit het 
BBV waar de provincie ook behoorlijk aandacht aan besteedt en aan de hand daarvan mede 
beoordeelt of er sprake is van een reëel sluitende exploitatie. 

Ook werden, om dezelfde reden, de reservemutaties per programma opgenomen en diverse 
kengetallen aangaande het weerstandsvermogen op de betreffende paragraaf.. 

 

Wetenswaardigheden rond de Programmabegroting 2016: 

- Planning en Control Cyclus Veel financiële stukken in korte tijd: 
o De Jaarrekening 2014 werd door de raad vastgesteld op 26 mei 2015; 
o De Kadernota 2016 tevens 1e Marap 2015 werd door de raad vastgesteld op 

30 juni 2015; 
o De Programmabegroting 2016 staat geagendeerd voor de raadsagenda van 5 

november 2015; 
o De 2e Marap 2015 staat geagendeerd voor de raadsagenda van 15 december 

2015. 
- Het goede nieuws van dit moment is: We hebben een structureel sluitende begroting 

2016 en ook een sluitende meerjarenbegroting voor de jaren 2017 – 2020 maar 
enkele kanttekeningen zijn daarbij op zijn plaats; 

- Er is een belastinginkomst geraamd in het kader van de precariorechten van            
€. 270.000 ondanks het nog lopende hoger beroep van Liander. De rechter heeft het 
beroep in eerste aanleg afgewezen maar er is geen enkele garantie dat dit standpunt 
wordt overgenomen in hoger beroep. Wanneer het beroep wordt toegewezen is een 
verhoging van de tarieven een mogelijkheid om de financiële gevolgen (geheel of 
gedeeltelijk) op te vangen; 

- Bij de raming van de salarissen van de organisatie is circa €. 200.000 bij geraamd 
zijnde het structurele deel van de in 2015 door de gemeenteraad gehonoreerde 
kredietaanvraag voor het oplossen van knelpunten binnen de organisatie (zie de 
staat E). Een aanvullend voorstel voor het opvangen van incidentele knelpunten is in 
voorbereiding; 

- Het overzicht incidentele baten en lasten is opgenomen in de Begroting op pagina 91 
en dit zal mogelijk tot een vraag van de provinciaal toezichthouder leiden. De 
incidentele baten zijn namelijk hoger dan de incidentele lasten, maar kan worden 
verklaard met verwijzing naar de hogere salarislasten vanwege werkzaamheden in 
het kader van en ter voorbereiding van de voorgenomen bestuurlijke fusie;   

- De algemene uitkering is opgenomen volgens de meicirculaire. Inmiddels is ook de 
septembercirculaire verschenen. De effecten hiervan worden meegenomen in de 6e 
suppletoire 2015. Het gaat om een forse  achteruitgang op korte termijn en een  
beperkter vooruitgang op de lange termijn. Vanaf 2020 lijkt er vervolgens sprake van 
een forse verhoging; 

- De Belastingen stijgen als afgesproken in de Kadernota 2016 met 2% met 
uitzondering van de rioolrechten (op basis van het GRP een stijging van 3%); 

- In de meerjarenbegroting is ingaande 2017 een extra belastingopbrengst geraamd 
van €. 200.000. Op verzoek van de commissie Raadsvoorbereiding is inmiddels de 
invoering van een forensenbelasting in een voorstel gegoten met een verordening en 
toelichting. Omdat de raad nog dient te besluiten is hiermee nog geen rekening 
gehouden in de (meerjaren)begroting);  

- De legesopbrengsten m.b.t. de bouwplannen kunnen in werkelijkheid gunstiger dan 
wel ongunstiger uitpakken (dat hebben we als gemeente niet in de hand. Dat geldt 
ook voor de in de administratie opgenomen boekwaarden van grondpercelen. De 
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werkelijke opbrengst hangt af van de voortgang van de projecten maar vooral ook 
van de bestemming van de betreffende grondpercelen; 

- De reserve-, de liquiditeits- en de solvabiliteitspositie van de gemeente 
Haarlemmerliede en Spaarnwoude zijn – t.o.v. andere Nederlandse gemeenten – als 
zeer solide te kwalificeren (zie kengetallen). Ondanks diverse beschikkingen in het 
recente verleden is het totaal van de algemene – en bestemmingsreserves 
nauwelijks gewijzigd. De verwachting is dat dit door o.a. het onderhoud aan de 
wegen in de nabije toekomst wel gaat veranderen; 

- De diverse beleidsnota’s dienen voor de periode 2016 – 2020 opnieuw te worden 
vastgesteld door de Gemeenteraad. In december zal de eerste beleidsnota, te weten 
“Reserves en voorzieningen” worden aangeboden waarbij zal worden voorgesteld de 
bestaande algemene – en bestemmingsreserves nader te bestemmen; 

- De gemeente beschikt inmiddels over onderhoudsplannen aangaande de riolering, 
gebouwen en scholen. De kosten hiervan zijn verwerkt in de begroting 2016. De 
onderhoudsplannen m.b.t. de wegen, de openbare verlichting en het openbaar groen 
worden binnenkort ter vaststelling aan de Gemeenteraad aangeboden. 

- Het begroten wordt steeds moeilijker door het koppelen van belangrijkste 
inkomstenbron aan de rijksuitgaven en andere wijzigingen tijdens het jaar (waardoor 
deze sterk kan fluctueren) terwijl ook de uitgaven in het sociaal domein behoorlijk 
kunnen afwijken. Dat geldt ook voor leges, bijdragen aan gemeenschappelijke 
regelingen en dividenden. Daardoor kan de jaarrekening, buiten de invloedssfeer van 
de gemeente om,  ineens een heel ander beeld geven dan aanvankelijk bij de 
begroting was geschetst. In zijn algemeenheid geldt: afwijkingen zijn niet erg 
wanneer je deze maar begrijpelijk kunt toelichten. 

 

Voor alle duidelijkheid wijs ik u nog even op het vervolg van de bestuurlijke bespreking van 
de Begroting 2016: 

6 oktober Commissie Raadsvoorbereiding 

8 oktober Voorlichtingsavond gemeentefinanciën door Habets Advies en Ontwikkeling 

12 oktober  Inleveren algemene beschouwingen door de fracties vóór 12.00 uur 

19 oktober Beantwoording algemene beschouwingen door het college 

5 november Behandeling in de gemeenteraad 

 

  



  76

Hierna wordt de Programmabegroting 2015, onder voorzitterschap van de heer            
H. Werner,  paginawijs doorgenomen. 

Opmerkingen vooraf: 

- De heer Werner heeft de nodige tekstuele afwijkingen geconstateerd. Vanwege de 
tijd zal hij die separaat melden. Omdat deze geen invloed hebben op het beleid maar 
slechts de leesbaarheid verhogen zullen deze worden verwerkt in het op de website 
gepubliceerde exemplaar. 

- De bedragen in de begroting zijn weergegeven x 1.000. Bij de toelichting door de 
afdelingen op de beleidsontwikkelingen en het financieel overzicht (onderdelen 3 en 4 
van de programma’s zijn echter wel de werkelijke bedragen aangegeven. Dit kan tot 
onduidelijkheden leiden.  

 

Pag.  3  

Vraag:  Wat is de stand van zaken t.a.v. de precariorechten?  

Antwoord: Er waren twijfels over de inbaarheid van de precariobelasting van Liander. Liander 
heeft bezwaar en vervolgens beroep ingesteld bij de rechter. Omdat de inschatting van de 
GBKZ was dat dit bezwaar wel eens gehonoreerd zou kunnen worden werd tot en met 2014 
een voorziening getroffen voor het betwiste deel, zodat een eventuele restitutie op last van 
de rechter geen financiële problemen met zich zou brengen. Inmiddels heeft de rechter het 
beroep afgewezen en hebben we voor 2016 en volgende jaren weer de volle aanslag als 
inkomst geraamd. Er loopt echter inmiddels een hoger beroep. De GBKZ heeft aangegeven 
dat – indien de rechter het hoger beroep alsnog toewijst – voor komende jaren het tarief 
zodanig kan worden aangepast dat dezelfde opbrengst wordt verkregen.  

Pag. 4  

Vraag: Graag een specificatie van de algemene dekkingsmiddelen 2015 en 2016. 

Antwoord: Zie overzicht pagina 51: Totaal dekkingsmiddelen € 8.002..000 -/- deelfonds 
sociaal domein € 1.397.000 = € 6.605.000 (afgerond). 

Pag.12 

Er zullen wel verkiezingen (in de vorm van een referendum) gehouden worden in 2016. 

Vraag: De ramingen rond de huwelijksleges kennen een grillig verloop . Hoe komt dit? 

Antwoord: Het aantal huwelijken was in 2013 sterk gedaald, vanaf 2014 is er weer een 
toename te zien. De raming is gebaseerd op de werkelijke cijfers van voorgaand jaar.  

Blz.13 

Vraag: De pensioenen van de wethouder blijven gelijk. Wat is hiervan de reden? 

Antwoord: Dit betreft de onttrekking aan de voorziening van de wethouders die met pensioen 
zijn gegaan ná 2013. Deze blijven gelijk. In 2016 komt er 1 pensioen bij maar daar moet nog 
de actuariële berekening van binnen komen. Zodra deze binnen is wordt dit verwerkt in de 
cijfers.   

Pag.  14 

Vraag: Er wordt gesproken van een nieuwe taak. In het verleden heeft de gemeente toch ook 
de kosten van ter aarde bestelling van onbekende mensen betaald. Hoe zit dit? 
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Antwoord: In het verleden zijn er inderdaad door de gemeente teraardebestellingen van 
onbekende personen betaald. Waar het hier om gaat zijn de kosten van lijkschouwingen. 

Pag.16 

Vraag: Wie zitten er in de Evenementencommissie? 

Antwoord:  De lokale evenementencommissie vergadert in wisselende samenstelling met de 
organisator van een evenement. De samenstelling hangt af van het soort en van de omvang 
van een evenement. In de meest complete samenstelling gaat het om: 

Ambtenaar apv / vergunningverlener (tevens voorzitter), ambtenaar openbare veiligheid, 
ambtenaar milieu, ambtenaar verkeer, brandweer, politie, veiligheidsbureau van de VRK, 
GGD / GHOR. 

Pag. 21 

Vraag: Waarom worden er leges breedtebeperking geheven?  

Antwoord: De leges zijn een vergoeding voor het verstrekken van een vergunning om de 
wegen te berijden. Uiteraard is het geen afkoop van eventuele schade.  Bij geconstateerde 
aanwijsbare schade volgt ingebrekestelling en een schadeclaim. 

Pag. 25 

Vraag: Hoe zit het met de dekking van de kosten van de brede school? 

Antwoord: Door de raad werd inmiddels een voorbereidingskrediet verstrekt van €. 50.000. 
Bij het uiteindelijke bouwvoorstel zal ook de dekking van de kosten moeten worden bezien. 
Mogelijk dat dit onderwerp aan de orde komt bij de hertschikking van de algemene – en de 
bestemmingsreserves door de gemeenteraad. 

Pag. 27 

Vraag: Vanwaar de forse verhoging van de kosten van het openbaar onderwijs 
(huisvesting)? 

Antwoord: De kosten van openbaar en bijzonder onderwijs zijn vanaf 2015 samengevoegd. 
De term moet aangepast worden van openbaar onderwijs naar basis onderwijs. 

Pag. 30 

Vraag: De kosten van de bibliotheek dalen terwijl aangegeven is dat het subsidie 
gehandhaafd blijft. Hoe zit dit? 

Antwoord: In 2015 is de subsidie verlaagt met € 5.000. Voor het overige worden er minder 
uren op verantwoord.  

Blz. 37  

Vraag: Hoe werken de startersleningen? 

Antwoord: De gemeente heeft enkele malen een werkbudget verstrekt aan de Svn die de 
uitvoering van de startersleningen voor de gemeenten verzorgd. Op basis van hun inkomen 
ontvangen starters op de woningmarkt, in aanvulling op hun hypotheek bij de bank, een 
renteloze aanvulling van de Svn. Deze renteloze lening moeten zij in jaarlijkse termijnen 
terugbetalen en deze aflossingsbedragen worden weer gereserveerd voor nieuw aanvragen.  
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Blz. 42 

Vraag: Wat zijn de ontvangsten vanuit het Groene schip? 

Antwoord: € 66.667 per jaar, deze staan verantwoord op programma 8. 

Vraag: Vanwaar de enorme urenstijging bij het onderdeel riolering? 

Antwoord: Een medewerker op civiel heeft expliciet riolering in zijn takenpakket gekregen 
omdat daar grote achterstanden zijn en er tot uitvoering gekomen moet worden van het 
nieuwe GRP.  

Blz. 47  

Vraag: Wat behelst de reserve woningbouw? 

Antwoord: De reserve woningbouw is in het verleden gevormd uit de winst bij de verkoop van 
het gemeentelijk woningbedrijf aan de Woningbouwvereniging. Deze bestemmingsreserve is 
beschikbaar voor het treffen van voorzieningen die gelieerd kunnen worden aan plannen 
voor het plegen van woningbouw. 

Blz. 51 

Vraag: Graag een uitleg over het saldo kostenplaatsen. 

Antwoord: Saldo kostenplaatsen zijn de kosten die niet toegerekend kunnen worden aan een 
bepaald product. Dit niet te verdelen bedrag kan per jaar behoorlijk verschillen b.v. door 
ziekte (de betreffende uren / kosten kunnen dan niet worden toebedeeld aan een concreet 
taakveld).  

Blz. 56 

Vraag: Hoe werkt de kwijtschelding belastingen? 

Antwoord: De gemeenten Haarlemmerliede en Spaarnwoude, Bloemendaal, Heemstede en 
Zandvoort hebben de heffing en invordering van de gemeentebelasti8ngen uitbesteed aan 
Gemeentebelastingen Kennemerland Zuid (GBKZ). De regels rond kwijtschelding zijn echter 
vastgesteld door de afzonderlijke gemeenteraden, zo ook in de gemeente Haarlemmerliede 
en Spaarnwoude. Belastingplichtigen, die daarvoor qua inkomen in aanmerking komen, 
kunnen kwijtschelding van belastingen aanvragen onder overlegging van de daarvoor 
benodigde (inkomens)gegevens.  

Mensen die meerdere jaren kwijtscheldingen hebben gehad en waarvan de inkomenssituatie 
volgens d Intergemeentelijk Afdeling Sociale Zaken (IASZ)  niet is gewijzigd krijgen 
automatisch kwijtschelding om administratieve rompslomp en kosten te voorkomen.   

Blz. 63 

Vraag: Waardoor zijn er afwijkingen tussen de boekwaarden en de marktwaarden? 

Antwoord: De boekwaarde is (over het algemeen) de aanschafwaarde minus de 
afschrijvingen die daarop gedaan zijn. De marktwaarde is de huidige waarde van het 
onroerend goed. 

Blz. 69 

Opmerking: Hier staat een verouderde tekst over het bergbezinkbassin Mientekade. 

Klopt, wordt verwijderd.  
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Blz. 74 

Vraag: Kunnen de vaste geldleningen vervroeg worden afgelost? 

Antwoord: Dit is uitgesloten in de met de Bank Nederlandse Gemeenten gesloten 
leningsovereenkomsten. 

Blz. 93 

Vraag: Zijn er geen fluctuaties inde voorziening voormalig wethouders? 

Antwoord: Zie eerdere antwoord op vraag blz. 13 

 

Hierop sluit de voorzitter de vergadering onder dankzegging aan de leden voor hun inbreng. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


